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Úvodní slovo starostky 
   Milí spoluobčané,
zdravím Vás v  nejkrásnějším 

období v  roce, v  době letních 
prázdnin.

Do rukou se  Vám dostává 
zpravodaj v  novém podobě. Barevný 
a ve  formátu časopisu. Už dříve jsem 
avizovala, že připravujeme novou 
podobu zpravodaje, která bude 
nejenom vzhlednější a praktičtější, ale 
z á r o v eň p r o d l o u ž í ž i v o t n o s t 
tiskárnám na obecním úřadu.  

Abychom poctivě informovali 
o  všem, co se  událo, co připravujeme a  současně dali prostor Vám 
občanům, museli jsme zpravodaj rozšířit. Čtvrtletně již má kolem 
30  stran. Aby byly zveřejněny všechny informace, zmenšili jsme 
písmo, odsazení a přizpůsobili obrazovou přílohu.

Doufáme, že tím jsme vytvořili více prostoru i  pro Vás věrné 
přispěvatele a věříme, že se najdou i další.

Na Kovářovsku je skutečně o  čem psát. Děje se  zde spousta 
aktivit, a  to jak pracovních ze  strany obce, základní školy, mateřské 
školky, ale také kulturních a  veřejných, které pořádají převážně 
spolky, kluby ale i Vy, naši občané.

Všem spoluautorům zpravodaje děkuji a  čtenářům přeji, aby 
zpravodaj „v  novém formátu“ byl důležitým zdrojem informací 
z obce, který si v době letních prázdnin rádi přečtete. 

Za vydáním tohoto zpravodaje stojí všichni zaměstnanci obecního úřadu. 
Pokud najdete nějakou chybičku, promiňte nám ji, sžíváme se  s  novým 
programem.

Gabriela Zítková

Úvod
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ZASTUPITELSTVO OBCE 
KOVÁŘOV 

Od vydání březnového zpravodaje se  konala tři 
veřejná jednání zastupitelstva obce (dále jen ZO) 
v  pořadí 9.  jednání ZO dne 15.04.; 10.  jednání ZO 
20.05.  a 11.  jednání ZO se  konalo 24.06. Kromě 
veřejného projednávání se  zastupitelé sešli 05.06. 
na  pracovním setkání, na  kterém se  projednávalo 
Opatření obecné povahy – změna místního 
koeficientu na dani z nemovitosti (dále jen OOP).

Vybrané body z dubnového zastupitelstva 
1) Bod č. 9 Zmařená investice „Silnice Vepice II.“ 

Tento bod byl do  programu ZO zařazen hlavně 
z důvodu účetní evidence. Místní komunikace, která 
roku 2019  byla ve Vepicích opravena, nebyla dosud 
zkolaudována, a  tudíž nemohlo proběhnout její 
zařazení do majetku obce.

K  legalizování silnice Vepice II. nemohlo dojít 
z  důvodů nevyřešených majetkových vztahů dvou 
zemřelých vlastníků a  na  základě těchto skutečností 
Krajský úřad doporučil nedokončený majetek 
z  účetnictví vyjmout a  označit jako zmařenou 
investici. Co by tento úkon měl za  následek, není 
raději vhodné ani domýšlet.

V  současné době vyšly najevo nové skutečnosti, 
které by mohly umožnit silnici zkolaudovat. 
Zaměstnanci úřadu všechny možnosti prověřili 
a  snažili se  do konce června vyřešit alespoň 
majetkovou část. To se však na základě zdlouhavých 
procesů vyjednávání nepodařilo a  vyjednávání 
pokračuje dál. Je však třeba v tomto postupu vytrvat, 
neboť nedořešení celé situace by mělo fatální 
následky.

2) Bod č. 11 a 12, Prodej částí pozemku (cca 20 m2) 
č. 1414 v  k.ú. Zahořany a  č. 801/4 v  k.ú  Vladyčín 
společnosti EG.D na výstavbu kioskových trafostanic. 
V  k.ú. Zahořanech, přesněji na  Pelechách, by nová 
trafostanice měla posílit zdroj energie pro budoucí 
výstavbu. Vysoké napětí do Vladyčína od Řenkova je 
plánováno ukládat do  země , kolem místní 
komunikace a  vyvést jej do  nové trafostanice ve 
Vladyčíně, umístěné nedaleko stávající věžové 
trafostanice.

3) Bod č. 13, Finanční dar – oprava střechy, Kostel 
Kovářov

Bod byl zařazen na  žádost administrátora 
Římskokatolické farnosti v Kovářově P. Mgr. Vavřince 
Martina Šipláka, O. Præm, který žádal po  obci 
finanční dar ve  výši 200.000,- Kč na  opravu střechy 
kostela. Většina zastupitelů žádost podpořila s tím, že 
obec by měla nést zodpovědnost za kulturní památky 
ve  své lokalitě a  podpořit opravu nejstarší 

a nejdominantnější stavby v obci, která je využívaná 
veřejností nejen k  církevním, ale také ke  kulturním 
účelům.

4) Bod č. 14 Projednání schválení pracovní skupiny 
pro tvorbu Rozvojového strategického dokumentu 
obce Kovářov (Více v  článku Rozvojový strategický 
dokument str. 7)

5) Bod č. 16 Projednání schválení DPČ pro 
zastupitele 

6) Bod č. 10 Projednání návrhu: Opatření obecné 
povahy – změna místního koeficientu na  dani 
z  nemovitosti u  vybraných nemovitostí. (Více 
v článku Opatření obecné povahy, str. 8)

Mimořádně bylo svoláno květnové zastupitelstvo 
a  vztahovalo se  k opravě střechy na  základní škole 
v  Kovářově. Aby se  opravy mohly začít realizovat, 
bylo potřeba seznámit zastupitelstvo obce 
s  výběrovým řízením, projednat a  schválit smlouvu 
s vybraným realizátorem opravy. 

Vybrané body z červnového zastupitelstva 
11.  jednání zastupitelstva obce se konalo ke konci 

června. Zahrnovalo 29 bodů. K nejvíce diskutovaným 
patřily:

1) Bod č. 7 Projednání podání dotace na Dětskou 
skupinu.

Dvakrát ZO projednávalo tento bod na  svých 
jednáních. Většina zastupitelů byla ve  shodě zřídit 
Dětskou skupinu, rozdíly však nastaly se  samotnou 
stavbou budovy. Panovaly různé názory. Nakonec si 
mezi sebou zastupitelé dohodli podmínky (přemístění 
budovy, zachování dispozice), které při dodržení 
v  projektu vedly ke  schválení podání dotace na ZO 
24.  06. Dotaci bude administrovat firma RPA – 
Regionální poradenská agentura.

2) Bod č. 8 Schválení opatření obecné povahy (Více 
v článku Opatření obecné povahy, str. 8)

3) Bod č. 20 Projednání rozdělení rezervy výborů 
pro rozvoj a údržbu místních osad a obcí. Jednotliví 
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členové zmíněného výboru mohli požádat o přidělení 
finanční částky z  rezervy, která byla schválena 
v  rozpočtu obce na  rok 2024. Částka, o  kterou bylo 
požádáno, musí být využita na  opravy a  obnovu 
veřejně prospěšných budov, veřejného prostranství 
ad. v rámci brigád.

• V Chrástu by si letos chtěli svépomocí vyměnit 
okno a dveře do  skladu v  klubovně SDH (60.000,-
Kč).

• V  P ř e d b o ř i c í c h b u d o u o d v o d ň o v a t 
k a n a l i z a čn í m i t r u b k a m i d e š ťo v o u v o d u 
u  fotbalového hřiště, pro lepší údržbu pozemku 
(60.000,-Kč).

• V  Radvánově natřou vrata hasičské zbrojnice, 
plot u kapličky a zábradlí okolo nádrže (10.000,-Kč).

• Ve  Vepicích položí novou dlažbu v  hasičské 
klubovně a opraví oplocení kolem kapličky (18.850,-
Kč).

• V Zahořanech u  zrekonstruované terasy opraví 
i schodiště a římsy okolo terasy (35. 000,-Kč).

• Ve  Vesci vymění venkovní dveře do  technické 
místnosti (60.000,-Kč).

K rozdělení rezervy na obnovu navíc ZO schválilo 
Výboru pro obnovu místních osad a  obcí rozdělit 
z  rezervy finanční příspěvek na  činnost. Výše 
příspěvku byla posouzena dle pracovních aktivit, 
které byly v dané části vykonávány: Vesec 43.600,-Kč; 
Zahořany 20. 450,-Kč; Předbořice 7.100,- Kč; Vladyčín 
5.850,- Kč; Chrást 1.700,-Kč.

4) Body č. 21, č. 22, č. 23, č. 24  se  zabývaly 
odkoupením, prodejem, či zaměřením pozemků.

5) bod. č. 25 Projednání zachování obecní policie 
v Kovářově (Více v článku Obecní politika,  str. 11)

6) bod č. 26 Podnět na  pořízení změn Kemp 
Radava a Malá Radava (Více v článku Kemp Radava, 
str. 11)

Na dvou posledních zastupitelstvech byla hojná účast 
návštěvníků. Dokonce se  obě jednání obešla bez 
emotivních projevů a nesla se v kultivovaném duchu. 
Děkujeme „VŠEM“, kteří se  veřejných zastupitelstev 
účastní a  v diskuzi na  závěr debatují, či se  obracejí 
na zastupitele s dotazy.

Na Jednáních ZO byly z řad hostů vzneseny 
dotazy: 
Odstranění značek (Obec roku, Seftigen), které byly 
umístěny u  silnice mezi čerpací stanicí a  domem 
Kovářov čp. 90. Značky na  začátku Kovářova 
upozorňovaly na  Kovářov Vesnice roku 2004 
a na partnerskou obec Seftigen a musely být na žádost 
Správy a  údržby silnic odstraněny, protože jejich 
osazení nebylo povoleno.

Gabriela Zítková

RADA OBCE KOVÁŘOV 
V  průběhu března až června se  setkala Rada obce 
Kovářov celkem 6 krát: 03.04., 22.04., 09.05., 28.05., 
11.06 a 27.06. Na  radě se projednávaly a  schvalovaly 
běžné body, jakými jsou zřízení věcného břemene, 
rozpočtová opatření, odložení plateb aj. Dále byly 
předjednány body do  zastupitelstva: finanční dar 
na  opravu střechy kovářovského kostela, odkoupení 
pozemků, závěrečný účet za rok 2023 ad. Celkem bylo 

projednáno 51 bodů.
Za povšimnutí určitě stojí pronájem obecních 
nemovitostí. Rada obce pronajala tři obecní byty. Dva 
v  Kovářově a  jeden v  Lašovicích. Jeden nebytový 
prostor v Kovářově (Pronájem prodejny v KD v Kovářově 
str. 12). Za  účelem zahrádkaření pronajala dvě části 
pozemků v  Kovářově. Rozdělila finanční příspěvky 
na podporu činnosti mysliveckým spolkům a spolkům 
SDH v celkové hodnotě 59.000,- Kč. Schválila několik 
finančních darů např. 10.000,-Kč na pěveckou soutěž 
Oběžná dráha, kterou organizuje MAS Střední 
Povltaví z.s., Veterány prvomájových Petrovic 5.000,-
Kč. Podpořila oslavy k  příležitosti 55. výročí sboru 
SDH Lašovice 15.000,-Kč, nově narozené děti (Vítání 
občánků) po 3.000,-Kč a přispěla na provoz Záchranné 
službě Asociaci Samaritánů 10.000,-Kč.

Gabriela Zítková 
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Na základě kritiky vznesené v  Milevských 
novinách byla přidána do  našeho zpravodaje nová 
rubrika. Všichni zastupitelé, všechny volební strany, 
které mají své členy ve  vedení obce, bývají vždy 
informování o  vydávání zpravodaje a  jsou vyzvání 
o  zaslání příspěvků. Málokdo tak učiní. Byla proto 
do nového čísla vložena nová rubrika, ve které budou 
mít možnost zástupci jednotlivých stran se písemně 
  vyjádřit např. ke  komunální politice či různým 
aktivitám v  obci, představit názory, postoje 
a myšlenky své strany.

Gabriela Zítková 

KDU-ČSL 
Krátké bilancování před 

“ p a r l a m e n t n í m i “ 
prázdninami.

Dne 24.  června 2024 
proběhlo poslední jednání 
Z a s t u p i t e l s t v a o b c e 
Kovářov před prázdninami. 
Co přineslo nové vedení obce od  posledních 
komunálních voleb a  jak se  snaží plnit svůj volební 
program?

Beru si k  ruce volební program KDU-ČSL a  čtu: 
vrátíme do  Kovářova starostu, který bude naplno 
pracovat v  obci a  bude občanům k  dispozici každý 
den. Nová paní starostka toto plní, je k  zastižení 
denně včetně víkendů. K  ruce má velmi pracovitého 
místostarostu, se spoustou nápadů a projektů.

Otevřená radnice- zapojení občanů z  jednotlivých 
osad Obce Kovářov do  dění a  rozhodování. Toto 
se  uskutečňuje pomocí hasičů v  každé osadě, 
jednotlivé výbory shromažďují přání a  stížnosti 
občanů a  přenáší je do  rady a  zastupitelstva obce. 
Zasedání zastupitelstva je navštěvováno hojně 
příznivci jednotlivých uskupení. Tedy vedení 
a opozice. Nutno přiznat, že velký zájem o zasedání 
zastupitelstva způsobily spory v  zastupitelstvu. 
Ovšem všechno zlé je pro něco dobré. Občan přijde, 
dostane informace, zapojí se  do debaty. Druhý den 
popovídá se sousedy.

Péče o  obecní majetek- v  Chrástu, Zahořanech, 
Předbořicích, Vesci, Vladyčíně, Vepicích, Lašovicích- 
se  opravují obecní nemovitosti. Většinou zásluhou 
hasičů. Jejich aktivita je příkladná. V  Kovářově byl 
dostaven nový bytový dům, rozbíhá se  projekt 
„dětská skupina“, začíná se opravovat střecha školy. 
Pracuje se na projektu rekonstrukce kulturního domu, 
projektu rekonstrukce návsi a  křižovatky. V  rámci 
projektu Živá krajina se  rozbíhá péče o  rybníky, 
požární nádrže, mokřadla, cesty. Objevily se  nové 
lavičky, opravují se boží muka a kříže.

Bydlení je léta problémem, ale byl dokončen již 
zmíněný bytový dům, který začalo realizovat minulé 

vedení obce. Opravují se  stávající bytové prostory. 
Plán rozvoje obce počítá s přípravou parcel pro stavbu 
rodinných domů.
Životní prostředí- čistírna odpadních vod je ve fázi 

připravy zažádání o  stavební povolení. Rezervy 
máme jistě v nakládání s biologickým a komunálním 
odpadem, také využití fotovoltaiky na  obecních 
budovách nás ještě čeká.

Kultura – nespočet kulturních akcí proběhlo 
od počátku roku a  ještě proběhne. Kulturní výbor je 
aktivní a  každý týden můžeme navštívit nějakou 
událost v obci. Místní spolky vedení obce podporuje 
již tradičně finančně, stejně jako sportovní organizace 
– kopanou, stolní tenis. Dětské hřiště vzniklo 
ve Vladyčíně. Další projekty nás čekají.

Služby – pečovatelská služba funguje v  rámci 
Domu s pečovatelskou službou bez větších problémů, 
v Kovářově je každý den dostupný praktický a zubní 
lékař, kadeřnice, automechanik, obchody, restaurace, 
pekárna, v kulturním domě se pečou lahůdky na stůl 
občanů. Tyto služby jsou soukromé, ale vedení obce 
vytváří podmínky ke vzniku a k další jejich existenci.

S e t k á v á n í p o d n i k a t e lů a  v e d e n í o b c e 
se uskutečnilo již opakovaně a přineslo nové kontakty 
a možnosti.

Vedení obce trápí nekvalitní voda v  některých 
místech obce a bude se kvalitou vody zabývat.  

Nové tváře, které se  objevily na  obci, rozhodně 
přispějí ke kvalitě služeb  obecního úřadu. Obě mají 
vysokoškolské vzdělání – jak nová účetní, tak kulturní 
pracovnice a  knihovnice v  jedné osobě. Mají 
i zkušenosti z předchozího zaměstnání.

Občane věř, že všichni bereme tuto práci vážně 
a  poctivě. Bohužel, některé události rozvířily dění 
v  obci více, než se  čekalo. Také spory se  zbytečně 
hrotily. Věřím, že se časem zahojí i bolavé rány, které 
vznikly. O to se musíme všichni snažit. Ona ta pravda 
není absolutně ani na té či oné straně. Bude, jako vždy, 
někde uprostřed.

Jaroslav Kahoun, předseda KDU-ČSL

Hasiči 
a nezávislý 
Vážení spoluobčané,

b l íž íme se  k  polovině 
funkčního období a  já bych rád 
připomněl naše priority, které 
jsme měli před volbami. Naším 
hlavním cílem byla podpora a  rozvoj všech osad 
na Kovářovsku. Myslím, že v  tomto směru se  zatím 
daří i  díky zřízení nového výboru Rozvoj a  údržba 
místních obcí a  osad, jehož předsedou je Tomáš 
Mošnička. Ostatními členy jsou starostové místních 
sborů SDH, kteř í reprezentují právě osady 
Kovářovska a skrze výbor podávají návrhy na opravy, 
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realizace apod. a  spolu s  místními občany přispívají 
i  brigádami. Každý rok je v  rozpočtu obce na  tyto 
realizace vyčleněna určitá částka. Za loňský rok se takto 
podařilo opravit např. terasu v  Zahořanech, zastřešit 
terasu ve  Vladyčíně nebo zrekonstruovat klubovnu 
ve Vesci.

Velmi rádi podporujeme taktéž kulturu ve  všech 
částech Kovářova, která je na  vysoké úrovni. Mimo 
obecní úřad, který pořádá spoustu kulturních akcí často 
ve spolupráci s SDH, to jsou právě sbory dobrovolných 
hasičů v našem okrsku, kteří se velkou měrou podílejí 
na  kulturním dění ve  všech osadách obce Kovářov. 
Samozřejmě v  naší obci působí spoustu spolků, které 
taktéž přispívají svojí měrou do  kulturního dění. 
A  právě kultura si zaslouží podporu ať už ve  formě 
individuálních dotací nebo např. součinnosti obce.

Dalším tématem, které je v  poslední době hodně 
diskutované, je dětská skupina. Tento nápad velmi 
vítáme, protože přišel v  pravý čas. Nejenže je 
v  současné době vypsána dotace, která by případně 
pokryla 100 % výdajů na vybudování dětské skupiny, 
ale hlavně, jak asi mnoho z  vás zaznamenalo, byla 
schválena novela zákona o  dětských skupinách, kde 
budou mít obce povinnost zajistit dětem nad tři roky 
místo v  dětské skupině, pokud se  to nepodaří 
v mateřské škole. Rodiče malých dětí ví, jak může být 
složité umístění do  mateřské školy, obzvláště pokud 
dítěti nebyly tři roky. Dvouleté děti se počítají jako dvě 
děti, tudíž ubírají z  kapacity školky. A  právě tady je 
výhoda dětské skupiny, která může být pro děti od 0,5 
do 6 let a mohla by odlehčit mateřské škole.

Na závěr vám popřeji spoustu letních slunečných 
dní bez bouřek. 

Aleš Zeman

KOVÁŘOVSKO NAD ZLATO 

JIHOČEŠI 2012 

Komunistická strana Čech 
a Moravy 

Živá krajina pro Kovářov 
V květnu proběhly dvě akce v rámci projektu „Živá 

krajina pro Kovářov“. Ve čtvrtek 16. 5. byla uspořádána 
v zasedací místnosti OÚ v Kovářově veřejná prezentace 
projektu Model Živá krajina s diskuzí. Dozvěděli jsme 
se  více o  klimatických změnách, které se  světově dějí 
a  zaznamenávají a  které způsobují nezvyklé výkyvy 
počasí. Dá se  zjednodušeně říci, že srážek průměrně 
spadne každý rok stejně. Rozdílné však je, že deště 
nejsou pozvolné tak, jak tomu bývalo. V současné době 
přicházejí nárazově a  ve  velké síle. Stávající krajina 
s  velkou hustotou meliorací vodu rychle odvede 
do  toků, a  pole jsou za  pár dní opět suchá. Velké 
množství tekoucí vody po  polích se  špatně zasakuje 
a  na  spoustě míst vzniká tímto vlivem i půdní eroze, 
která odplavuje velké množství ornice do  potoků 
a rybníků. Studie proveditelnosti má za úkol navrhovat 
konkrétní řešení, která budou eliminovat tyto jevy. 
Postupnými realizacemi těchto návrhů by mělo dojít 
k  zvrásnění okolní krajiny, která bude schopna větší 
akumulace srážkové vody.

V  sobotu 18. 5.  se  uskutečnila komentovaná 
procházka, která vedla směrem k  rybníkům Horní 
a Dolní Pastviště a dále k okolí rybníku Hájky. Během 
chůze jsme byli upozorňováni na zajímavé prvky v této 
lokalitě . Sledovali jsme vyústění z  meliorací 
do vodného toku, rybníky, znatelná místa půdní eroze 
apod. Součástí komentované procházky byl i mapovací 
workshop, kde si dobrovolníci mohli vyzkoušet 
speciá lní apl ikaci , k terá s louž í k  zaměření 
a  vyfotografování zajímavých míst z  hlediska zádrže 
vody. Pro vytvoření studie pro Kovářovsko bylo 
pomocí studentů z  Masarykovy univerzity nasbíráno 
kolem 1600 prvků. Toto mapování trvalo několik dní 
a bude sloužit pro analytickou část studie.

V  druhé polovině tohoto roku se  projekt překlopí 
do  části návrhové, bude naplánováno setkání 
s  veřejností, kde bude projekt představen, a  bude 
prostor i pro diskuzi.

Petr Janeček

Informace z obce
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Oprava střechy Základní 
školy v Kovářově 

Na akci proběhlo elektronické výběrové řízení 
podlimitní veřejné zakázky, kterého se zúčastnilo sedm 
uchazečů. Na základě hodnotících kritérií (cena a doba 
záruky) byla vybrána firma SHB Hovorka s.r.o., která 
nabídla nejnižší cenu 5.298.194 Kč bez DPH a nejvyšší 
záruky 10 let na stavbu a 15 let na krytinu.

Na začátku června bylo předáno zhotoviteli 
staveniště a  byla zahájena oprava střešního pláště 
na  budovách tělocvičny a  spojovacího krčku. Střecha 
budovy druhého stupně bude zahájena až během 
letních prázdnin. Stávající krytina z asfaltového šindele 
byla již několik let v  havarijním stavu a  při velkých 
přívalových deští docházelo k  průniku vody 
až  do  kabinetů a  učeben. Novou krytinou bude 
velkoformátový plech višňové barvy.

C e l á a k c e b u d e 
podpořena dotací 
z  Ministerstva pro 
místní rozvoj ČR 

(MMR) v  dotačním 
titulu „117d8210E – Rekonstrukce a přestavba veřejných 
budov“, které by nám v  brzké době mělo zaslat 
rozhodnutí o  přidělení dotace. Celkové náklady 
na realizaci a stavební dozor je 6.647.651,83 Kč vč. DPH, 
z  toho bude výše dotace 3.856.390 Kč a vlastní zdroje 
2.791.261,83  Kč. Na  základě žádosti o  dotaci jsme 
předpokládali, že dotovaná část bude vyšší. Bohužel 
nám byla ze  strany MMR odejmuta část střechy nad 
tělocvičnou, protože sportoviště a  zázemí sportovišť 
patří do  jiné kategorie dotace. Vyčleněné finance 
v rozpočtu obce jsou na tuto akci dostatečné i za těchto 
podmínek, proto věříme, že se  podaří opravu střechy 
zdárně dokončit do konce letních prázdnin.

Petr Janeček

ČOV Kovářov – Projektová 
dokumentace 

V současné době je dokončený projekt pro stavební 
povolení a  čekáme na  vyjádření dotčených orgánů 
státní správy. Následně bude zahájena žádost 
o  stavební povolení. Celý tento inženýring zajišťuje 
zhotovitel projektu společnost PROVOD.

Na podzim toho roku plánujeme veřejné jednání pro 
všechny občany Kovářova, kde bude prezentován celý 
záměr včetně představení projektové dokumentace 
a možností financování. Včas budeme o  tomto jednání 
informovat. Pro zodpovězení konkrétních dotazů se na 
mě mohou občané obracet.

Petr Janeček

Rozvojový strategický 
dokument 

Klíčovým procesem řízení rozvoje je plánování. 
Základním plánovacím dokumentem obce, zakotveným 
v zákoně č. 128/2000 Sb., o obcích, je program rozvoje 
obce. Jde o  hlavní nástroj řízení rozvoje obce. 
Na  základě poznání situace v  obci a  názorů a  potřeb 
občanů, podnikatelů, zájmových organizací a  dalších 
subjektů v  obci formuluje představy o  budoucnosti 
obce spolu s  činnostmi vedoucími k  naplnění 
dohodnutých představ. Program rozvoje obce: 
zachycuje hlavní problémy rozvoje obce a  formuluje 
možná řešení – umožňuje tak komplexní přístup 
k  řešení problémů a  podporuje efektivní využívání 
finančních a  personálních kapacit obce i  celkového 
potenciálu obce; slaďuje představy jednotlivých 
subjektů o  rozvoji obce – slouží tak k  prevenci 
budoucích sporů a  zajišťuje kontinuitu rozvoje; 
p o d p o ru j e v y t v o ře n í p l a t f o r m y s p o l u p r á c e 
různorodých subjektů v  obci tak, aby byl využit 
potenciál lidí i  organizací působících v  obci; zvyšuje 
připravenost obcí k podání žádostí o dotační podporu 
a  zvyšuje šance získat vnější finanční prostředky; je 
podkladem pro cílený a  zdůvodněný územní průmět 
rozvojových aktivit v  územním plánu; je nástrojem 
koordinace rozvoje v širším území (reflexe rozvojových 
záměrů okolních obcí, zohlednění vazeb jednotlivých 
programů rozvoje obcí); je podkladem pro rozhodování 
orgánů obce v  rozvojových záležitostech, lze využít 
jako market ingový/informační nástroj (vůč i 
potenciálním obyvatelům, investorům, resp. 
i  návštěvníkům). Plánování rozvoje obcí a  tvorba 
programu rozvoje obce jsou často omezeny finančními 
a  personálními kapacitami obcí, nedostatečným 
povědomím o  přínosech plánování, negativním 
vnímáním plánování jako něčeho zastaralého či 
překonaného a  malými zkušenostmi s  plánováním. 

Informace z obce
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Písemná podoba struktury cílů, opatření a  aktivit 
napomůže k  jejich snadnějšímu naplnění – jednak je 
stanoveno, co je více a  co méně důležité včetně 
časového plánu, jednak jsou definovány realizační 
podmínky (konkrétní činnosti, odpovědný subjekt, 
využitelné zdroje financí apod.).

Pro Obec Kovářov Rozvojový strategický dokument 
na  roky 2014 – 2020 zpracovala Místní akční skupina 
Střední Povltaví. Aktualizaci tohoto dokumentu 
na  roky 2021 – 2024 provedla Štěpánka Rybníčková. 
V  letošním roce je tedy nutno zpracovat tento 
dokument nově na  další období, a  to na  roky 2025 – 
2028. Zastupitelstvo Obce Kovářov na  svém zasedání 
dne 15.  4. 2024 jmenovalo sedmičlenou pracovní 
skupinu, která má strategický dokument vypracovat 
a ke konci letošního roku předložit zastupitelstvu obce 
ke  schválení. Dne 14.  května proběhla první schůzka 
pracovní skupiny. Přítomní se  seznámili s  aplikací 
ministerstva místního rozvoje (MMR), která má práci 
zjednodušit a  je jakousi šablonou pro tvorbu 
dokumentu. Následně byly rozdány úkoly dle 
jednotlivých částí osnovy. Součástí dokumentu je 
i  D O TA Z N Í K O V É ŠE TŘE N Í P R O T V O R B U 
PROGRAMU ROZVOJE OBCE. Dotazník je vložen 
do  tohoto vydání zpravodaje. Tím, že vyplněný 
dotazník předáte zpět na  Obecní úřad v  Kovářově, 
případně do  připravených schránek- prodejna 
v  Zahořanech, Lašovicích, na  obecním úřadu 
v  Kovářově a  u členů Výboru pro rozvoj a  údržbu 
místních obcí a  osad tel.č. 702  047  339 a  to do 
31.  července, máte možnost sdělit, co se  vám v  obci 
líbí/nelíbí či vám chybí. Takto se na tvorbě dokumentu 
budete podílet i  vy (občané) sami. Následně budou 
dotazníky vyhodnoceny a zapracovány do výsledného 
„materiálu“. Doufáme, že se  vás do  dotazníkového 
šetření zapojí co nevíce, aby celkové výsledky měly co 

největší vypovídající hodnotu. Na  závěr budou 
jednotlivé části, zpracované členy komise a vloženy 
do připravené šablony z MMR.

Michaela Smčinová

Opatření obecné povahy 
stanovující místní koeficienty 
daně z nemovitých věcí v obci 
Kovářov 

Stát umožnil obcím navýšit rozpočet své obce 
úpravou daně z nemovitých věcí. Kovářov je jako jedna 
z mála obcí, která se touto cestou vydala. Nebylo to tím, 
že by snad jiné obce o  této možnosti neuvažovaly, ale 
zpracování a  vydání metodických pokynů ze  strany 
státu a  následné přípravy návrhů musely obce 
vypracovat v tak krátkém čase, že se mnohé v letošním 
roce vzdaly této možnosti. Navíc většina z  nich 
vyčkává, jak pilotní obce, které se  zapojily do  této 
výzvy, dokážou Opatření obecné povahy (dále jen 
OOP) obhájit a jak velkou podporu budou mít od státu.

Zastupitelé obce Kovářov návrh OOP na 9.  jednání 
zastupitelstva obce (dále jen ZO) schválili. V návrhu byl 
navýšen koeficient pro skupiny 1) stavby a  pozemky 
využívané k  rekreaci 2) brownfieldy – chátrající 
a opuštěné budovy.

V  odůvodnění, proč došlo k  navýšení koeficientu, 
obec uvádí, že za  získané finanční prostředky bude 
moci více podporovat rozvoj a obnovu ve všech svých 
částech. Standardně do  rozpočtu obce putují finanční  
prostředky hlavně z  trvale hlášených obyvatel 
k  pobytu, které jsou pak použity na  obnovu majetku 
obce a  služeb, využívané všemi: trvale žijícími občany 
Kovářovska, rekreanty, majiteli staveb a  pozemků. 
Opravou majetku a  poskytovanými službami 
se  rozumí: opravy a  údržby místních komunikací, 
veřejného osvě t lení , odpadové hospodářství 
(kontejnery, sběrný dvůr), podpora bankomatu, 
zajištění bezpečnosti v  obci – obecní policie, 
zaměstnanci úřadu, knihovny, údržba veřejného 
prostranství, ale i  náklady na  vydávání tohoto 
zpravodaje atd. V poměru se podílí na obnovu a služby 
v obci trvale žijící občan 23.000,-Kč až 27.000,-Kč ročně 
a rekreant či majitel stavby cca 500,-Kč až 3.000,-Kč. Při 
navýšení koeficientu bude pro rekreanty částka vyšší 
o  několik stovek korun, neboť se  jim nenavyšuje daň 
za  všechny nemovitosti, ale pouze za  stavbu, kterou 
užívají k rekreaci.

Pro obec by samozřejmě bylo výhodné, aby na všech 
stavbách určených k  trvalému pobytu byli přihlášeni 
trvale žijící občané obce Kovářov. Chápeme, že 
v mnohých případech to není možné, proto uvítáme, 
když Vy, co rádi navštěvujete naší lokalitu, abyste 
se  zde věnovali odpočinku, rekreaci a  volnočasovým 
aktivitám, se  také alespoň tímto způsobem budete 
podílet na rozvoji obce.

Gabriela Zítková

Informace z obce



www.kovarov.cz 
FB Obec Kovářov 9

Tel.: +420 382 594 218
obec@kovarov.cz

Informace z obce

STAVBY A JEJICH VYUŽITÍ

Katastrální území R o z l o h a 
K.Ú. v ha

P o č e t 
staveb

Stavby s 
č.p./č.e.

O s t a t n í 
stavby

Využití staveb

stavby k trvalému 
bydlení

stavby k rekreaci

Kovářov 520 319 225 94 188 22

Vesec 422 116 77 39 29 39

Dobrá Voda u Kovářova 74 7 7 1 0 8

Březí u Kovářova 390 65 48 17 8 25

Radvánov 261 85 61 24 37 20

Vepice 779 61 35 26 16 14

Vladyčín 387 38 47 21 14 28

Chrást u Zahořan 884 262 159 103 21 188

Předbořice 569 121 84 37 44 42

Zahořany 751 238 161 77 48 91

Žebrákov 577 46 29 17 8 33

CELKEM 1358 903 446 413 510

Dotační pracovnice versus 
kulturní koordinátorka 

Pro přesnost informujeme, že Rada Obce Kovářov 
rozhodla na  svém jednání dne 22.04.2024 zrušit 
pracovní pozici koordinátor grantů (dotační 
pracovník).

V podstatě šlo o to, že na základě změn pracovně 
právní legislativy jsme provedli kontrolu pracovních 
agend, aby smlouvy splňovaly nové právní 
požadavky. Díky kontrole rada obce začala zvažovat, 
zda je pozice dotačního pracovníka v  obci Kovářov 
nutná. Dotace, o  které zpravidla dotační pracovník 
žádal, byly z  Jihočeského kraje. Tyto dotace nejsou 
administrativně náročné a v požadovaném rozsahu je 
dokáže zpracovat externista za  přibližně 50  tis. Kč 
za  rok.  Větší dotace pro obec zpracovávají 
specializované firmy a  musí být podloženy 
doprovodnými dokumenty, projekty atd., což 
v současné době zajišťuje vedení obce. 

Z  tohoto důvodu nabídlo vedení obce dotační 
pracovnici nově zřízené pracovní místo: Kulturní 
koordinátorka, zahrnující pracovní náplň – práce 
v knihovně 15 hodin/týdně a 8 hodin/týdně příprava 
a koordinace kulturních akcí včetně hlášení rozhlasu 
a  zpracovávání zpravodaje. Pracovnice nabídnutou 
pozici odmítla. 

Proto bylo vyhlášeno výběrové řízení, na  které 
se přihlásili dvě žadatelky. Místo získala Ing. Helena 
Šeráková, která žije se  svou rodinou ve  Vladyčíně. 
Na  obecní úřad do  Kovářova přišla pracovat 
z  Městského úřadu v  Sedlčanech, kde vykonávala 
agendu asistentky v  kanceláři starosty, místostarosty 
a tajemníka.

Gabriela Zítková

Technické oddělení Obce 
Kovářov 
Zeleň a veřejné prostranství 

• Za  období březen až červen se  pracovníci 
technického oddělení věnovali hlavně pracím 
spojeným s údržbou zeleně. O veřejné prostranství 
v  intravilánu všech částí se  stará jedna pracovní 
skupina obsazená třemi zaměstnanci, která využívá 
ke  své práci křovinořez aj. nářadí, dále pak 
pracovníci obsluhující žací zahradní traktory. Místní 
komunikace se  průběžně vysekávají traktorem 
a  cepákem. Sečení trávy v  celé obci bude probíhat 
průběžně dle potřeby až do zimy.

• Úpravy terénu proběhly na  Kozím plácku 
v  Kovářově. Na  tomto místě se  betonoval vtok 
do  dešťové kanalizace a  nainstalovala se  nová 
lavička, kterou vyrobil – nejen na  počest návštěvy 
ze  Seftigenu – Petr Frýdl z Kovářova. V mateřské 
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škole v Kovářově kromě dosypání děr v zahradě, byl 
vyměněn písek v pískovišti.

• Na  zeleném plácku v  křižovatce v  centru 
Kovářova byly instalovány dva dřevěné záhony, kam 
byla pořízena Zahradnictvím Špeta z  Kovářova 
květinová výzdoba, odkazující na  návštěvu 
ze Švýcarska. V souvislosti s návštěvou ze Švýcarska 
byla na  náves v  Kovářově umístěna nová cedule 
s odkazem na partnerskou obec.

• Technické služby na  jaře věnovaly pozornost 
rekonstrukcím vývěsních tabulí na celémKovářovsku. 
Opravené byly v  Radvánově, Řenkově, Zahořanech 
(náves, křižovatka), Žebrákově a  ostatní byly pouze 
očištěny od starých reklamních materiálů.

V  souvislosti s  údržbou zeleně na  Kovářovsku by 
obec chtěla poděkovat všem, kteří zeleň v  blízkosti 
svých domů udržují a  zvelebují okrasnými květinami 
sami, ať už je to pozemek soukromý či obecní. Všichni, 
kdo se  takto angažují, přispívají svou snahou 
ke  zvelebení svého okolí a  své vesnice. Dříve to tak 
bylo samozřejmostí. Dnes jsou bohužel majitelé domů 
povětšinou vytížení, nebo jejich věk či zdravotní stav 
jim nedovoluje starat se o okolní prostranství, či pouze 
nemají snahu podílet se  na jakémkoliv zvelebování 
svého okolí.

Velké díky také patří těm, kteří se podílí ve  svých 
vesničkách na  údržbě veřejného prostoru. V  některých 
částech dochází k umisťování tematických dekorací a k 
různým úpravám u  veřejných budov, a  to z  vlastní 
iniciativy místních občanů. V  minulém vydání 
zpravodaje jsme fotografiemi na  titulní straně 
zpravodaje poukázali na upravené Zahořany, Lašovice 
a Kozí plácek v Kovářově. Takových míst je ale určitě 
více.

Stavební úpravy a opravy 
• Stavební opravy a  úpravy probíhaly v  budově 

pobočky České pošty. Dorovnávaly se nepravidelnosti 
na zdech a rekonstruovala se toaleta v přízemí, kterou 
využívají nájemci nebytových prostor.

• Na  parkovišti u  nového bytového domu 
v Kovářově odstraňovali zaměstnanci obce společně 
s  firmou Staveko nedostatky, které musely být 
napraveny pro řádné kolaudační řízení. Jednalo 
se  o  vyznačení parkovacích míst, parkovacího stání 
pro vozíčkáře, přesunutí značky, zarážky, atd.

• Silnice, které byly poškozeny při haváriích 
na vodovodu, byly opraveny 01.06 a 02. 06.

Úklidy 
• Na jaře byly zameteny ulice na celém Kovářovsku. 

Převážnou část zajišťovali pracovníci technického 
oddělení ručně. Ulice v  Kovářově byly zameteny 
strojově odbornou firmou.

Obec Kovářov děkuje všem obyvatelům, kteří si 
po zimě odklízejí posypový materiál před svými domy. 
Některé části obce (např. v  Jalovčí) si úklid po  zimě 
vykonávají zcela sami.

• Vyklízeny byly prostory prodejny v Kulturním 
domě Kovářov, které byly využívané jako prodejna 
potřeb pro domácí zvířata.

• Probíhá průběžné umývání kontejnerů na  tříděný 
odpad. Zatím pracovníci umyli kontejnery 

v Kovářově, Radvánově, Hostíně a ve Vesci. Do konce 
srpna by měly být umyty všechny kontejnery 
na celém Kovářovsku.

• Pravidelně probíhá úklid, nebo spíš vyklízení 
autobusových zastávek.

Doprava, vývoz  septiků a další služby 
• Technické oddělení zajišťuje dopravu jak pro svou 

potřebu, pro sběrný dvůr, ale také pro občany 
Kovářovska. Ze  sběrného dvora, nově musíme 
označovat sběrné místo, pravidelně odváží odpady: 
plasty a  papír do  Letů, objemný odpad do  Písku, 
dřevěný odpad do  Drhovic. Větve, bioodpad 
ze zahrad a stavební suť si zpracováváme v obci.

• Na  vyžádání občanů a  za  poplatek zajišťuje 
technické oddělení vývoz septiků do Milevska nebo 

Informace z obce
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Kostelce nad Vltavou. Za období od března do konce 
června pověřený pracovník učinil … vývozů.

• Našim občanům můžeme také zajistit dopravu 
v rámci obce, např. přivézt písek, přistavět kontejner, 
odvoz jakéhokoliv odpadu apod. + další služby 
(sekání trávy, ořez stromů aj.), dle ceníku dostupného 
na  obecním úřadu v  Kovářově. Technické služby 
spadají pod Obec Kovářov, proto nabízené služby 
mohou být vykonávané pouze pro naše občany, 
nikoliv pro firmy nebo jiné obce. Tím, že Obec 
Kovářov není firma, nemůže se výdělečně obohacovat 
za  provádění těchto služeb. Zároveň nemůže 
vykonávat ani specializované činnosti např. v oboru 
zahradnictví či stavebnictví. Může pouze nabízet 
pomocné práce. 

•
Bioodpad 

Občanům, či rekreantům, kteří nemají možnost 
likvidovat bioodpad ze  zahrad na  svém pozemku, je 
poskytnuta možnost využít tato sběrná místa:
Listí a tráva:

- Zahořany – silážní jáma;
- Předbořice – kontejner bude po  opravě umístěn 

na  hrázi mezi rybníky, proti dětskému hřišti (dříve 
zde býval);
- Kovářov – kontejner před sběrným místem 

(dvorem).
Větve:

- Kovářov – kontejner před sběrným dvorem.
V  případě likvidace bioodpadu ve  větším množství 
(větve) či stavební sutě kontaktujte vedoucího oddělení 
technických služeb, Ondřeje Brůžka na tel.: 792 318 536 
nebo starostku obce na tel: 777 055 908.

Pracovní doba Sběrného místa (dvora) 
v době prázdnin 

• středa 12-17 hod. 
• pátek 12-17 hod. 
• sobota 8-12 hod.

Kontakt na vedoucí sběrného dvora, Hanu Krejčovou: 
tel. 724 180 239.

Gabriela Zítková

Informace z obce

Kemp Radava 
Na obec Kovářov podal v roce 2023 státní podnik 

Povodí Vltavy podnět ke  změně územního plánu 
obce Kovářov, a  to v  lokalitách kemp Radava 
a kemp Malá Radava. Podnět doplnil Podkladovou 
studií, ve  které představuje návrh nového 
uspořádání areálu kempu na pozemku 322/1 v k.ú. 
Chrást u Zahořan.
Žádost byla předána zpracovateli a pořizovateli 

nového územního plánu obce Kovářov Městskému 
úřadu v  Milevsku – Odbor regionálního rozvoje. 
Pořizovatel posoudil předložený návrh a doporučil 
Obci Kovářov pořízení navrhované změny, které 
navrhuje zařadit do řešení nového Územního plánu 
obce  Kovářov. Tento návrh zastupitelstvo obce 
na svém posledním 11. jednání vzalo na vědomí.

Starostka obce při jednáních s  Povodím Vltavy, 
zpracovatelem a  pořizovatelem Územního plánu 
obce Kovářov vyjádřila podporu – v současné době 
nelegálně provozovanému kempu Radava – 
vybudovat takové rekreační středisko, které by bylo 
poplatné dnešní době, požadavkům a bylo dobrou 
vizitkou pro celé Kovářovsko. Zároveň však vnímá 
povinnost chránit všechny majitele okolních chat, 
rodinných domů, návštěvníků a celou obec, aby tato 
změna nikoho neznevýhodňovala a  nezatěžovala 
pobyt v  této lokalitě (větší koncentrace lidí, hluk, 
provoz, nepořádek aj.). Proto budou probíhat 
jednání, na  kterých 
budou dohodnuty 
takové podmínky, 
aby obec jako celek 
n e s t r á d a l a 
a  neplnila pouze 
f u n k c i 
p o s k y t o v a t e l e 
v h o d n ý c h 
podmínek pro lukrativní činnost Povodí Vltavy.

Gabriela Zítková

Obecní policie 
Na posledním jednání ZO starostka obce přenechala 
zastupitelům možnost vyjádřit se  a  rozhodnout 
o  zachování obecní policie v  Kovářově. Otázka 
zrušení či zachování vyvolávala mezi občany 
rozdílné názory. Na  jedné straně stály vysoké 
náklady odhadnuté na cca 750,-Kč na občana ročně 
a  na  druhé bezpečnost celé obce. Zastupitelstvo 
rozhodlo upřednostnit bezpečnost před náklady. 
Starostka byla pověřena zastupitelstvem vyhlášením 
výběrové řízení na  obsazení strážníka v  obci 
Kovářov. Během letních měsíců by mohl být znám 
nový obecní policista.

Gabriela Zítková
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Činnost finančního výboru 
Článek, který měl být vydán v minulém čísle. Bohužel 
byl opomenut.

Finanční výbor (FV) se  v  roce 2023  sešel celkem 
pětkrát – dne 15.2., 2.5., 31.5., 11.9. a dne 11.12.2023.

Na svých jednáních FV řešil návrh plánu práce 
na  rok 2023, zásadní rozpočtová opatření za  účasti 
účetní obce, závěrečné účty obce Kovářov, ZŠ Kovářov, 
MŠ Kovářov a  Služeb obce Kovářov, s.r.o. FV 
i  kontroloval čerpání finančních prostředků , 
přidělených jednotlivým SDH na opravy majetku obce. 
Tento majetek mimo jiné užívá i veřejnost v jednotlivých 
částech obce a užívají jej i jednotlivá SDH Obce. Těmito 
prostředky došlo i  ke  zkulturnění prostředí okolí 
některých obecních budov a jejich sociálního zázemí. FV 
i  zhodnotil vybrané, nedávno zkolaudované stavby. 
Jednalo se  o  Požární zbrojnici Kovářov, Komunikaci 
v  Nové ulici a  Bytový dům Kovářov. Některé 
nedostatky byly shledány pouze u  „Komunikace 
v Nové ulici“, kde nebyla k dispozici k datu kontroly 
zadávací dokumentace a  je zde i viditelná kaluž, která 
se udržuje i delší dobu po dešti.

FV se  nepodař i lo vytvoř i t cenovou mapu 
minimálních cen pozemků dle druhu a  jednotlivých 
katastrálních území obce Kovářov. Důvodem je 
skutečnost, že každý jednotlivý pozemek má svou 
morfologii, výměru, fyzický stav a  historii, co se  týká 
vztahů s  případnými zájemci. A  stanovená minimální 
cena by mohla být pro některé specifické případy, které 
rozhodně nejsou ojedinělé, moc vysoká a  pro některé 
případy moc nízká. Takže i  dva sousedící pozemky, 
o různých parametrech a vztazích (viz výše), mohou mít 
svou různou hodnotu i  s ohledem na  vztah mezi 
prodávajícím a kupujícím. Jejich obvyklou cenu v místě 
a čase nelze proto jednoznačně určit.

Pro rok 2024 předpokládá FV pokračovat cestou 
roku 2023. Navíc FV navrhne na  příštím zasedání 
zastupitelstva obce úpravu směrnice pro zadávání 
veřejných zakázek malého rozsahu tak, aby byla 
naprosto a  bezpochybně dodržována zásada 
transparentnosti a  přiměřenosti. Dále FV navrhne své 
větší zapojení při stanovování cen nákupu, prodeje 
a pronájmu pozemků a ostatního majetku do vlastnictví 
obce Kovářov a z vlastnictví obce Kovářov.

Vladimír Sedakov

Pronájem prodejny 
v kulturním domě v Kovářově 

Mnozí z vás si jistě povšimli, že prodejna s krmivy 
a  potřebami pro zvířata byla dlouholetou nájemnicí 
opuštěna a  služby byly přesunuty do  nové prodejny 
v Kovářově. O  vyklizené prostory projevili zájem dva 
žadatelé, kteří prostor chtěli využít především jako 
sklad. Jeden ze  žadatelů však uvedl, že by chtěl 

v  budoucnosti prostory upravit tak, aby je mohl 
využívat pro gastronomickou činnost. Navíc přislíbil, že 
v  prostorách kulturního domu (kino, klubovna) bude 
zajišťovat cateringové služby, a  to nejen pro 
reprezentativní potřeby obce. Rada obce přihlédla 
k  žádosti, ve  které byl jistý příslib prostory využívat 
nejen jako sklad a  odsouhlasila od 01. 07. pronájem 
Petrovi Venclovi z Kovářova.

Gabriela Zítková

Budova v Kovářově čp. 73 - 
pošta 

Záměr o  pronájem nebytových prostor v  budově, 
kde sídlí pobočka České pošty, byl vyvěšen několikrát. 
Naposledy tomu bylo 23. 11. 2023 na  základě podané 
žádosti. O  prostory projevila zájem Zuzana Valtová 
z Kovářova za účelem provozování kadeřnictví. Jelikož 
pí. Valtová byla jedinou žadatelkou, prostory jí byly 
do nájmu radou obce schválené. Po nutných úpravách 
nebytového prostoru: elektroinstalace, podlaha, WC, 
se otevřou tyto prostory pro veřejnost v průběhu letních 
měsíců.

Gabriela Zítková

Kaplička 
v Kotýřině 

P o n e c e l ý c h 
dvou letech snažení 
z l e g a l i z o v a t 
kapličku v Kotýřině 
j s m e s e  d o s t a l i 
v  k v ě t n u 2 0 2 4 
ke  zdárnému konci. 
Dnes je kaplička 
zapsaná v  katastru 
n e m o v i t o s t í , 
vlastníkem stavby 
a pozemku pod ní je 
obec.

Dříve kaplička 
jako stavba nebyla 
nikde vedena, tedy formálně neexistovala a  stála 
na  pozemku, který nevlastnila obec. Pro zlegalizování 
stavby bylo potřeba udělat několik kroků: zaměřit 
stavbu, vykoupit/směnit pozemky, vytvořit pasport 
stavby, získat souhlasy vlastníků v  okolí stavby atd. 
Zlegalizovat kapličku by se  nepodařilo bez ochoty 
vlastníků pozemků pod a v okolí kapličky.

Gabriela Zítková

Vodní nádrž Vepice 
Zlegalizovat se  podařilo umělou vodní nádrž 

ve Vepicích. Na  počátku tohoto roku, při snaze podat 
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dotaci na  opravu nevyhovující vodní nádrže, bylo 
zjištěno, že tato nádrž 
není zapsaná v katastru 
nemovitostí a  pozemky, 
na  kterých se  nachází, 
j s o u v e d e n y j a k o 
zahrada, travní porost 
a  o s t a t n í p l o c h a . 
P o  g e o m e t r i c k é m 
zaměření stávající vodní 
nádrže a  vypracování 
zjednodušené dokumentace stavby jsme mohli stavbu 
zlegalizovat a  nechat zapsat do  katastru nemovitostí 
jako umělou vodní nádrž. Na opravu nádrže bude ještě 
třeba vytvořit projektovou dokumentaci a  pak 
se  můžeme pokusit vyhledat dotaci, která by nám 
pomohla s financováním opravy této nádrže.

Gabriela Zítková

Finanční příspěvek z 
Honebního společenstva 
Kovářov 

Na valné hromadě honebního společenstva Kovářov 
byl projednaný a  schválený způsob využití finančních 
prostředku z  honitby 5 Kč/za  hektar, a  to tak, že 
finanční prostředky budou poskytnuty obci Kovářov 
a  rada obce je použije na humanitární účely, např. pro 
mateřskou školku, Rodinu Předbořice, základní školu 
a  na  pořádání akcí pro seniory. Obec Kovářov dne 
03.05.2024 získala od  honebního společenstva celkem 
20.190,- Kč, které rozdělila mezi výše uvedené 
organizace aj.

Gabriela Zítková

DOPRAVA V OBCI 
Ke zlepšení parkování a celkové dopravní situaci v 

obci nechala obec zpracovat ve druhé čtvrtině tohoto 
roku hned několik projektů a dopravně inženýrská 
opatření. Podněty ke zpracování vycházely hlavně ze 
žádostí od občanů.

Křižovatka v centru Kovářova 
Tato křižovatka je trnem v oku nejen pro místní 

občany, ale také pro ty, kteří obcí projíždějí. Její 
nepřehlednost se ve zvyšujícím provozu zhoršuje a 
křižovatka je nebezpečná nejen pro řidiče, cyklisty ale 
také chodce.  Snaha vytvořit tuto křižovatku bezpečnou 
je prioritou vedení obce. Proto bylo na přelomu roku 
2023 a 2024 zahájeno jednání s majitelem silnic. To 
vedlo k vytvoření studie, která byla představená 
23.05.2024 v kanceláři JčK. Na základě studie budou 
probíhat navazující činnosti, a to vyhotovení projektové 
dokumentace, schvalování atd. Celý proces bude trvat 
minimálně rok. Samotná realizace bude nejspíš spojena 

s budováním čističky odpadních vod v obci, tedy v roce 
2027 v případě, že nově zvolené vedení obce bude mít 
snahu v tomto připraveném projektu pokračovat.  

Předbořice 
Místní komunikace III třídy, č. 5C, která vede ze 

Březí kolem Machova, je při vjezdu do Předbořic tolik 
zúžená, že zde došlo už k několika dopravním kolizím. 
A to nejen ke srážkám vozidel, které nebyly nikterak 

vážné, ale také k poničení staveb, které stojí v 
bezprostřední blízkosti silnice. Proto se občané z 
Předbořic obrátili na obec, zda by část této komunikace 
mohla být opatřena dopravním značením, které by 
upozorňovalo na zúžení komunikace a omezení 
rozměrů projíždě jících vozidel. Kromě tohoto 
dopravního značení by si také místní přáli označení 
začátku a konce obce na této komunikaci a na místní 
komunikaci  III. třídy, č.110C vedoucí směrem na 
Jalovčí. Jejich žádost byla předána Pavlu  Bílkovi - 
dopravně inženýrská opatření (dále jen DIO), který se jí 
bude zabývat. 

Parkovací stání u bytového domu č.p. 202 
V rozpočtu obce na rok 2024 jsme počítali s 

vyprojektováním parkoviště u bytového domu čp. 202. 
Projekt nám zpracovává firma GK Plavec-Michalec, 
Geodetická kancelář s.r.o. Předtím než bude projekt 
zpracován, bychom chtěli dopravním značením upravit 
p a r k o v á n í v c e l é 
jednosměrné ul ic i , 
k t e r á v e d e k o l e m 
t o h o t o d o m u . 
Dopravně inženýrské 
opatření, které bude 
muset  schválit DI PČR 
Písek a odbor dopravy 
MěÚ Milevsko nám 
zpracovává  Pavel 
Bílek - DIO dopravně 
inženýrská opatření. 

Informace z obce
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  Oprava místní komunikace Chrást – 
Hvězdov 

Na komunikaci MK III. třídy Chrást - Hvězdov v k.ú 
Chrást u Zahořan reg.č. 459-01-012/24 obec Kovářov 
získala dotaci od Jihočeského kraje v rámci Dotačního 
programu Podpora oprav a rekonstrukcí místních 
komunikací, 1. výzva pro rok 2024. Žádost byla podána 
na počátku roku 2024 a vyhodnocena v květnu téhož 
roku jako úspěšná. Dle nového rozpočtu je vyčíslena 
částka na opravu  silnice na 4 184 415, 79 Kč. V žádosti o 
dotaci se vycházelo ze starého rozpočtu, ve kterém bylo 
počítáno na opravu 3 076 779,17 Kč vč. DPH. Z uvedené 
částky se žádalo o dotaci ve výši 1 500 000 Kč, která 
byla vesměs od Jihočeského kraje získaná. Pro získání 
dotace musí obec dodržet podmínky, a to opravu 
zejména realizovat opravu do konce října tohoto roku. 
V současné době probíhají přípravné práce. Je 
připravené výběrové řízení, které bude na počátku 
července vyhlášené. Ve fázi schvalování je uzavírka 
místní komunikace. Celou realizaci nám komplikuje 
nejen krátká doba na opravu, ale také, že komunikace je 
ukončena v rekreačním středisku Marina, kde v této 
době probíhá letní sezóna. Abychom neohrozili provoz, 
budeme se snažit s majitelem rekreačního střediska a s 
realizátorem opravy komunikace najít vhodný termín. 
O uzávěrce budou majitelé chat, rekreačních zařízení a 
návš těvníc i t é to loka l i ty včas in formováni 
prostřednictvím zpráv na webových stránkách, 
sociálních sítí a dopravního značení.

Křižovatky směr Planiny 
Na nepřehledné křižovatky směrem do Planin  u čp. 

38 a čp. 126 jsme v našem zpravodaji už upozorňovali.  
Obě křižovatky, na které poukázali hlavně občané, byly 
konzultovány s DI PČR v Písku. A poté, co byly 
předloženy možnosti, byly předány ke zpracování panu 

Pavlovi Bílkovi - dopravně inženýrská opatření DIO . 
Ten vytvoří projekt, který musí projít schvalovacím 
procesem na DI PČR Písek a odboru dopravy MěÚ 
Milevsko. 

Gabriela Zítková

Volné byty v DPS 
k pronájmu. 

Obec Kovářov nabízí 3 volné 
byty k  pronájmu v  domově s 
p e čo v a t e l s k o u s l u žb o u v  
Kovářově. Byty jsou situovány s 
výhledem do zahrady s dětským 
hřištěm. Velikost bytů je  kolem 
20m2 včetně bezbariérových 
koupelen + WC a  jsou určeny 
pro seniory. Více informací 
dostanete na  OÚ na  telefon 
382 594 218. 

Lucie Řezáčová

Volby do evropského 
parlamentu  
ve dnech 07.06. – 08.06.2024 
Okrsek č. 1 Kovářov hlasovalo se pro 17 stran
1)strana č.17 Spolu (ODS,KDU-ČSL, TOP 09 )- 107 hl.  
32.52 %

2)strana  č.14 ANO 2011-  88 hl.  26.74%
3)strana   č.26 STAČILO!, KSČM, SD –SN ,ČSNS -  34hl.  
10.33%
Okrsek č.2 Zahořany  hlasovalo se pro 16 stran
1)strana č.17 Spolu(ODS,KDU-ČSL,TOP09  24 hl 
.26,37%
2)strana č.14 ANO 2011 23 hl. 25,27%
3)strana č.26 STAČILO!,KSČM,SD –SN ,ČSNS  12hl.  
13,18%
Okrsek č. 3 Předbořice hlasovalo se pro 13 stran
1)strana č.14 ANO 2011 15hl. 26.78%
2)strana č.17 Spolu(ODS,KDU-ČSL,TOP09     10hl. 
17,85%
3)strana č.3   SPD a Trikolora       9hl. 16,07%
3)strana č.21 Starostové a osobnosti pro Evropu  9hl. 
16,07 %

Marie Habartová

Informace z obce
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NOVOROZENÉ DĚTI, 
p ř i h l á š e n é 

k  trvalému pobytu 
v Obci Kovářov:

Sofie Jandová, nar. 
1 0 . 0 7 . 2 0 2 3 m a t k a 
Alena Bublová a otec 
Jiří Janda.

Mikuláš Pavlíček, 
nar. 23.02.2024 matka 
Monika Poslušná a 
otec Petr Pavlíček

Antonín Slivka, 
nar.  25.03.2024 matka Romana Slivková a otec Tomáš 
Slivka

Samuel Barda, nar. 08.05.2024  matka Hana 
Koubíková a otec Martin Barda

Rodičům gratulujeme.
Marie Habartová

Vítání nových občánků  
Ve středu 19.  června nám počasí přálo, a  tak se pod 

kaštany na  kovářovské návsi mohla konat slavnost – 
vítání občánků. Přivítáno do  obce a  do  života bylo 
celkem devět dětiček, z  toho pět dívek a  čtyři chlapci. 
Od  paní starostky Gabriely Zítkové všichni obdrželi 
knihu, květinu, rodný list Jihočecha a  finanční dar 
6.000,- Kč,  na kterém se  rovným dílem podíleli Obec 
Kovářov a  Jihočeský kraj. Zazpívat a zarecitovat přišly 
děti z  MŠ Kovářov pod vedením ředitelky Mileny 
Fauknerové.  Na  závěr slavnostního odpoledne 
nechybělo ani společné focení. Stalo se  zde tradicí, že 
následně vyvolané fotografie jsou také darem 
a památkou  na tuto slavnostní chvíli.

 Foto zleva: Sofie Jandová, Mikuláš Pavlíček, Samuel Barda, Tadeáš 
Pajer, Sofie Kvasničková, Anežka Jircová, Antonín Slivka, Izabela 
Rozsypalová, Rozárie Petříková.  

Foto: Petra Baštýřová, Text: Michaela Smrčinová 

Odečty vodoměrů 
Od 26.08.2024  budou probíhat tzv. odečty vody v  obcích 

Předbořice, Zahořany, Lašovice, Jalovčí a  Chrást. To znamená, že 
pověření pracovníci Obce Kovářov budou zapisovat stavy vodoměrů. 
Občané od 01.08.2024 mohou sami nahlásit stav vodoměru na  OÚ 
Kovářov, a  to buď osobně, telefonicky – 382 594 218 nebo e-mailem: 
obec@kovarov.cz. Při nahlašování prosím sdělte adresu odběrného 
místa, číslo vodoměru a stav vodoměru v m3. 

Michaela Smrčinová

Napsali o nás 
• Milevské noviny č. 13 27. března 2024 Předškoláci putovali kovářovskou školou

• Milevské noviny č. 13 27. března 2024 Léčba Feninem? Kovářov s hvězdou posilou zvítězil

• Milevské noviny č. 14 3. dubna 2024 Kovářovský stolní tenis letos oslaví jubilejních 55 let

• Milevské noviny č. 14 3. dubna 2024 Kovářov díky Feninovým penaltám porazil Slavii

• Milevské noviny č. 14 3. dubna 2024 Martin Fenin: Dva góly a tyčka. Počkám si na hattrick

• Milevské noviny č. 15 10. dubna 2024 Kovářovské OPONĚ tleskal vyprodaný sál kina

• Milevské noviny č. 15 10. dubna 2024 Kovářov po změně stran dotáhl dvoubrankové 
manko

• Milevské noviny č. 16 17. dubna 2024 V Kovářově zvýší daň z nemovitosti objektům pro 
rekreaci a brownfieldům

• Milevské noviny č. 17 24. dubna 2024 V Kovářově se rozpoutala debata o příspěvku 
na kostel

• Milevské noviny č. 17 24. dubna 2024 Ad: Obecní zpravodaje nemají být hlásné trouby 
starostů. Reakce starostky Kovářově Gabriely Zítkové

• Milevské noviny č. 17 24. dubna 2024 Kovářov ztratil dvougólový náskok, přesto nakonec 
zvítězil

• Milevské noviny č. 18 2. května 2024 Setkání knihovníků milevského regionu se vydařilo

• Milevské noviny č. 18 2. května 2024 Trenér Kovářova Filip Škoch: Budeme bojovat až 
do posledního kola

• Milevské noviny č. 19 9. května 2024 Kovářov dvakrát prohrával, přesto sestřelil druhé 
Dačice

• Milevské noviny č. 20 15. května 2024 Kovářov padl v nastavení, Bernartice jsou na vlně

• Milevské noviny č. 20 15. května 2024 Jak zachovat živou krajinu?

• Milevské noviny č. 21 22. května 2024 Kovářov ani Bernartice o víkendu nebodovaly

• Milevské noviny č. 21 22. května 2024 V Kovářově se zapojili do projektu Živá krajina. 
Dobrovolníci budou sledovat chování vody a půdy

• Milevské noviny č. 22 29. května 2024 Kovářov si zastřílel ve Včelnici, Bernartice mají 
cenný bod

• Milevské noviny č. 22 29. května 2024 Škola v Kovářově dostane novou střechu

• Milevské noviny č. 22 29. května 2024 Kovářov přivítá folklorní festival

• Milevské noviny č. 23 5. června 2024 Kovářov trápil favorita. O výhru přišel až v závěru

• Milevské noviny č. 23 5. června 2024 V Kovářově měli letos mokrou variantu Jihočeského 
folklorního festivalu

• Milevské noviny č. 24 12. června 2024 Kovářov sestupuje, Bernartice zamotaly boj o postup

• Milevské noviny č. 24 12. června 2024 Přátelství Seftigenu a Kovářova trvá už přes třicet let

• Milevské noviny č. 24 12. června 2024 Dostane dětská skupina v Kovářově zelenou?

• Milevské noviny č. 26 26. června 2024 Obecní strážník v Kovářově zase bude. Mohlo být 
i první referendum

• Milevské noviny č. 26 26. června 2024 Noc kostelů se vrátila do Kovářova

• Milevské noviny č. 26 26. června 2024 Děti se rozloučily s kovářovskou mateřskou školou

• Milevské noviny č. 26 26. června 2024 Vítání nových občánků Kovářova

• https://www.jcted.cz/80660-kovarov-koupi-prostor-pred-lasovickym-kostelem/ 19. 3.

• https://www.jcted.cz/80754-novostavba-pro-detskou-skupinu-v-kovarove-ma-zelenou/ 
23. 3.

• https://www.jcted.cz/82101-v-kovarove-se-zapojili-do-projektu-ziva-krajina-
dobrovolnici-ted-budou-sledovat-chovani-vody-a-pudy/ 20. 5.

• Libuše Kolářová

Informace z obce
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Dovolte nám podělit se s Vámi o radostné události, 
které se odehrály v posledních měsících školního roku 
2023/2024 v naší mateřské škole.

ROBOTÍCI 
Děti ve školce velmi rády využívají robotické hračky. 

A proto jsme se také byly podívat v základní škole, kde 
nám paní Petra Slivková blíže představila svět robotů. 
Děti se  seznámily nejen s  pochozí čtvercovou sítí, ale 
také se  naučily programovat a  ovládat jednoduchého 
robota pomocí tlačítek.

Jana Háchová, učitelka MŠ

SLAVNOSTNÍ ROZLOUČENÍ 
Tradiční slavnostní rozloučení s devíti předškoláky, 

kteří se od září vydají na svou novou cestu do 1.  třídy 
základní školy, proběhlo v  radostné atmosféře. 
Předávání šerp a  pamětních knih, které budou 
připomínat krásné společné chvíle strávené v mateřské 
škole, probíhalo za  přítomnosti paní starostky 
G.  Zítkové, paní matrikářky obecního úřadu 
M.  Smrčinové, rodičů, dětí a  učitelek mateřské školy. 
Zpestřením této slavnosti bylo krásné vystoupení dětí 
pěveckého sboru Základní školy Kovářov pod vedením 
paní učitelky Veroniky Pšeničné. Všem budoucím 
školákům přejeme hezké prázdniny a mnoho úspěchů 
při plnění školních povinností.

DISKOTÉKA S PASOVÁNÍM 
PŘEDŠKOLÁKŮ 

Další akcí naší školky byla diskotéka s  pasováním 
předškoláků na  školáky na  naší zahradě. O  hudební 
doprovod se postaral pan P. Toman z agentury PT STYL 
z  Českých Budějovic. Všechny děti si společně 
zatancovaly a  zasoutěžily o  nejlepší tanečníky. 
V  nafukovacím skákacím hradu se  dostatečně 
vydováděly a na závěr byl všem věnován malý dárek. 
Celá akce byla příjemným zakončením školního roku 
a dala dětem možnost rozloučit se se svými kamarády 
a učitelkami.

ZAHRADNÍ SLAVNOST 
Červen je vždy plný očekávání a  radosti. Naše 

zahradní slavnost pro rodiče se  setkala s  velkým 
ohlasem a  nadšením. Začala vystoupením našich 
šikovných dětí. Přednesly krásné básničky a zazpívaly 
veselé písničky. Velkým zážitkem bylo kouzelnické 
vystoupení pana Ondřeje Soukupa, který předvedl 
úžasné triky. Do  kouzlení také zapojil děti i  rodiče 
a  naučil je několik jednoduchých kouzel. V  rámci 
workshopu společně vyrobili kouzelnické rekvizity, 
které si děti odnesly domů. Dalším zábavným bodem 
programu byla balonková show, která se dětem velice 
líbila. Pod vedením kouzelníka se do modelování opět 
zapojili také rodiče. Skákací hrad se  stal oblíbeným 
místem pro skotačení a  dovádění. Děti si také mohly 
vyzkoušet střelbu z pistole Nerf na  terče, což bylo pro 
mnohé novou a  vzrušující zkušeností, kterou 
zprostředkoval pan Tomáš Pyták. Velkou pochoutkou 
pro děti byla cukrová vata. Celou slavnost doprovázelo 
bohaté občerstvení, na kterém se podíleli i rodiče. Všem 
bychom touto cestou rádi poděkovali za  jejich úsilí 
a skvělé pochoutky, které přispěly k příjemné atmosféře 
celé akce.

ZŠ a MŠ Kovářov
NOVINKY V MŠ KOVÁŘOV
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SPORTOVNÍ HRY V MILEVSKU 
Na počátku června jsme se  zúčastnili sportovních 

her na  hřišti 1. Základní školy T.G.Masaryka 
v  Milevsku. V  letošním roce proběhl 14.  ročník 
Sportovních her mateřských škol, pořádaných obcí 
s rozšířenou působností Milevsko. Zúčastnilo se celkem 
11  mateřských škol. Hry byly zahájeny průvodem 
desetičlenných družstev dětí z jednotlivých školek. Poté 
následovalo slavnostní zapálení pochodně a vypuštění 
poštovních holubů.

Děti měly možnost soutěžit v několika disciplínách, 
které prověřily jejich dovednosti a týmovou spolupráci. 
Soutěžní disciplíny zahrnovaly skok do  dálky, hod 
míčkem na  cíl, štafetový běh, skákání v  pytli 
a překážkovou dráhu.

Na závěr sportovního dne proběhlo vyhodnocení 
jednotlivých školek. Každé z  dětí si odneslo medaili 
a  dárky, které byly zaslouženou odměnou za  jejich 
snahu a úsilí.

VÝLET NA ZÁMEK BERCHTOLD 
V  letošním roce jsme uspořádali pro děti výlet 

do  Dětského ráje, který se  nachází v  parku zámku 
BERCHTOLD u Říčan.

Zhlédli jsme miniatury hradů, zámků a  dalších 
historických památek, peklo s  čerty, perníkovou 
chaloupku a roztomilé skřítky s vílami. Součástí areálu 
je i  mini ZOO s  domácími zvířátky. Skákání 
na  vzduchové trampolíně a  ježdění na  motokárách 
na  dopravním hřišti bylo pro děti velikou výzvou. 
Výlet se vydařil a děti si přivezly spoustu zážitků.

OSLAVA DNE DĚTÍ 
Letošní Den dětí jsme oslavili výletem na  zámek 

v  Březnici, kde jsme zhlédli pohádku na  motivy B. 

Němcové Princ Bajaja s  živým koněm Hombrem. 
Obsahovala kejklířské a  jezdecké vystoupení, které 
se  dětem velice líbilo. Předvedli dětem, jaké šaty si 
oblékal princ do  rytířské zbroje, jak se  sedlal rytířský 
kůň, jak se  dříve hodovalo a  spoustu dalších 
zajímavostí. Scéna ze  středověkých stanů a  dalších 
rekvizit posloužila k plnění různých dovedností starých 
řemesel. Děti si vyzkoušely mletí mouky mezi dvěma 
kameny, praní prádla na valše, zpracování lnu na nitky 
a další jiná řemesla. Cílem tohoto programu bylo děti 
nejen pobavit, ale i poučit.

Na závěr Vám všem přejeme hezké léto a krásnou 
dovolenou.

Milena Fauknerová, ředitelka

ZŠ a MŠ Kovářov
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ABSOLVENTI SVÉ PRÁCE OBHÁJILI! 
V pátek 21.  června přišli žáci deváté třídy do  školy 

ve společenském oděvu. Čekal je totiž tradiční poslední 
velký školní úkol: obhájit před komisí své absolventské 
práce. Letos byli mnozí z  nich nervóznější než loňští 
deváťáci, poněvadž nově se na ně přišli podívat nejen 
žáci osmé třídy, ale také i  ročníky mladší, vlastně celý 
druhý stupeň. U  několika žáků využili nabídky přijít 
se podívat na obhajobu také rodiče. Každý žák měl pět 
minut na  představení své práce v  prezentačním 
programu a  pak si sedl na  „horké křeslo“, v  němž 
dostal několik otázek, které vycházely z  jeho 
odevzdané práce. Někteří zodpovědli všechny otázky 
bez zaváhání, jiní si příliš podrobné informace ze  své 
práce nepamatovali.

Každopádně celkové hodnocení se  sestávalo ze  tří 
oblastí: způsob tvorby a přístup k němu, samotná práce 
a nakonec vlastní obhajoba. Témata byla opět na žácích, 
takže se komise i diváci dozvídali zajímavosti například 
o  tématech jako Čivava, FC Bayern Mnichov, Hip hop, 
Junák – Český skaut, Léčení drahými kameny, Queen… 
Dobrou zprávou je, že všichni své práce obhájili. Tři si 
dokonce vysloužili hodnocení vynikající: Anežka 
Bendová s tématem Canisterapie, Magdalena Petýrková 
s  prací Hřebčíny a  hřebčince v  ČR a  Nela Štvánová 
s „absolventkou“ Armáda ČR. Gratulujeme!

DALŠÍ ÚSPĚCHY NAŠICH ŽÁKŮ 
V OKRESE A KRAJI 

V  minulém zpravodaji jsme Vás informovali 
o  skvělých úspěších našich žáků v  prvním čtvrtletí 
tohoto roku. Za soutěžemi, turnaji a olympiády vyráželi 
žáci se  svými pedagogy i  ve  čtvrtletí druhém. 

Okresního kola pěvecké soutěže Jihočeský zvonek 
v  Písku se  zúčastnili tradičně i  zástupci naší školy 
a za své výkony opět obdrželi ocenění. Bronzové pásmo 
získala Eliška Tomanová, zlaté pásmo a  postup 
do krajského kola Nina Jandová.

Naši třeťáci se  zúčastnili florbalového turnaje 
v  Milevsku. Bojovala družstva chlapců a  dívek 
a  odměnou jim byla dvě pátá místa. Poděkování 
za  reprezentaci školy a  sportovní přípravu si zaslouží 
také žáci 4.  a 5.  třídy, kteří se  přihlásili na  fotbalový 
turnaj McDonald’s Cup v Písku. V náročné konkurenci 
dalších 15  týmů se  naši hráči statečně postavili všem 
výzvám a obsadili 9. místo. Naše sedmičlenné družstvo 
mladých zdravotníků, kteří navštěvují zdravotnický 
kroužek na  naší škole, prokazovalo své dovednosti 
na soutěži mladých zdravotníků v Písku. Podali skvělý 
výkon a dokonce dosáhli rekordní výsledek v disciplíně 
džberová stříkačka. Medaile jim nakonec o  vlásek 
utekla, ale přivezli pěkné 4. místo a v souběžné soutěži 
ještě 10.  místo. Skvělou zkušeností byla pro naše 
sportovce účast na  Olympijském víceboji v  Písku. 
Soutěžilo se  v  disciplínách jako hod medicinbalem, 
trojskok z  místa, přeskok přes švihadlo a  sedy-lehy. 
V souboji družstev jsme obsadili v konkurenci 23 týmů 
celkové 17.  místo. Nejlepší individuální výkony 
předvedli Lukáš Król, Viktorie Hodíková a  Ema 
Fumfálková.

Dvě ze tří medailí v Biologické olympiádě kategorie 
D  přivezlo naše trio ze  sedmé třídy: 1. místo získala 
Nina Jandová, 2.  místo Jan Bláha a 6.  místo Jakub 
Pešička. Oba jmenovaní žáci z medailového umístění 
se společně s dalšími vítěznými žáky z druhé kategorie 
Biologické olympiády zúčastnilo také kola krajského. 
Všichni kovářovští reprezentanti se  stali úspěšnými 
řešiteli. V kategorii C obsadil Filip Štemberk 20. místo 
(7.  mezi žáky základních škol), Tereza Baštýřová 
26. místo (11. mezi žáky ZŠ). V kategorii D  získal Jan 
Bláha 16.  místo (9.  mezi žáky ZŠ) a  Nina Jandová 
neskutečně vynikající 3. místo.

Děkujeme všem jmenovaným žákům za příkladnou 
reprezentaci školy a pedagogům za poctivou přípravu 
žáků na soutěže.

ŠKOLNÍ PARLAMENT ZORGANIZOVAL 
TURNAJOVÝ DEN 

I  letos zorganizoval školní parlament celoškolní 
akci. Nejednalo se  tentokrát o charitativní aktivitu, ale 
o akci umožňující zažít úspěch všem žákům bez ohledu 
na věk či školní znalosti… Připraveno pro žáky čtvrté 
až deváté třídy bylo celkem šest diciplín. Žáci si mohli 
vybrat, do  jakého turnaje se  přihlásí – na  výběr byly 

ZŠ a MŠ Kovářov
NOVINKY V ZŠ KOVÁŘOV

Školní rok 2023-24 je již minulostí. Poslední čtvrtletí bylo velice hektické, plné akcí a mimoškolních aktivit. Školní výlety, 
návštěvy kulturních institucí, projektové a  tematické dny, soutěže a olympiády… Toto číslo zpravodaje vám představí jenom 
výběr z  těch větších akcí. Děkuji zaměstnancům za  jejich celoroční snažení a  rodičům za  vzájemnou spolupráci. Hezké 
prázdniny všem přeje Libor Mandovec, ředitel školy.
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šachy, dáma, stolní tenis, stolní fotbal, švihadlo a  hra 
dobble. Výsledky byly někde překvapivé a potvrdily, že 
v  mnohých hrách nerozhoduje věk a  že šanci mají 
všechny děti: ŠVIHADLO: 1.  místo Patrik Brůžek, 
2. místo Eliška Fumfálková, 3. místo Ema Fumfálková; 
ŠACHY: 1.  místo Filip Štemberk, 2.  místo Adéla 
Bláhová, 3. místo Dominik Hanzlík; DOBBLE: 1. místo 
Apolena Zelenková, 2. místo Kristýna Křížová, 3. místo 
Simona Hodíková; STOLNÍ FOTBAL: 1. místo Tereza 
Baštýřová, 2.  místo Lucie Riantová, 3.  místo Ondřej 
Řezáč; STOLNÍ TENIS: 1.  místo Vít Skála, 2.  místo 
Nikola Dvořáková, 3.  místo Viktor Junek; DÁMA: 
1.  místo Jolana Kuzdasová, 2.  místo Sára Uhlířová, 

3. místo Matyáš Vlna.

VÍTÁNÍ ČTENÁŘŮ 
Ve školní knihovně proběhlo 12.  června již tradiční 

vítání čtenářů. Účastníky a  hlavními aktéry této akce 
byli žáci 1.  třídy se  svou třídní učitelkou Pavlou 
Škochovou, které přivítal ředitel školy Libor Mandovec 
a školní knihovnice Jitka Štvánová. Prvňáčci již zvládli 
všechna písmenka a  začínají sami číst. Na  důkaz své 
čtenářské dovednosti všichni přečetli část textu ze  své 
oblíbené knížky a  poté složili čtenářský slib, kterým 
stvrdili, že se  ke knížkám budou chovat vždy šetrně 
a  že své čtenářské zážitky budou sdělovat ostatním. 
Kromě společné recitace básně žáci také předvedli 
dovednosti v  práci s  pohádkou. Na  závěr byl všem 
žákům předán pamětní list a malý dárek v podobě nové 
knížky.

ZÁPIS DO PRVNÍ TŘÍDY 
V  pátek a  sobotu první dubnový víkend se  naše 

hemžila budoucími školáky. Dostavili se totiž se svými 
rodiči k  zápisu do 1.  třídy. Po Dni otevřených dveří, 
kdy předškoláci poznali naši školu hravou formou, 
samotný zápis proběhl jako oficiální „zkouška“ 
dovedností před nástupem k povinné školní docházce. 
Celkem jsme přivítali dvacet jedna dětí, které 
prokazovaly školní zralost při různých činnostech 
(domalování obrázku, vyhledávání geometrických 
tvarů, vytleskávání slabik, hledání písmenek, recitace 

apod.). Jejich průvodkyní byla budoucí třídní učitelka 
paní Veronika Pšeničná, která jim po  splnění činností 
darovala pamětní list i  sladko-výtvarnou odměnu. 
V  rámci zápisu bylo zažádáno o 5 odkladů školní 
docházky, takže první třídu v novém školním roce bude 
navštěvovat minimálně 16 prvňáčků.

ŠVÝCARSKÁ NÁVŠTĚVA 
První červnový týden přijeli do  Kovářova žáci 

a  dospělí ze  švýcarské partnerské obce Seftigen. Tato 
návštěva se  uskutečnila po  dlouhé pauze způsobené 
kovidem a  dalšími okolnostmi a  potvrdila tak tradici 
trvající více než třicet! let. Hlavní náplní spolupráce 
jsou vzájemné partnerské pobyty a  rozvoj přátelství 
mezi oběma školami a  obcemi. Loni jsme jako 
Kovářovští byli na  návštěvě v  Seftigenu a  letos bylo 
tedy co oplácet. Žáci, učitelé a  dospělí zástupci obce 
byli ubytováni již tradičně v  hostitelských rodinách. 
V pondělí jsme se vydali po odpoledním příjezdu hostů 
na  procházku po  obci Kovářov. V  úterý jsme vyrazili 
na Monínec do Activity parku, kde jsme si sportovně 
zařádili a  vše korunovali jízdou na  obří vodní 
skluzavce. Večer se po oficiálním setkání v párty stanu 
na  návsi ještě do  noci tančilo ve  škole na  diskotéce. 
Ve  středu jsme prošli a  viděli to nejkrásnější z  Prahy. 
Čtvrtek strávili žáci na  školním hřišti při společných 
sportovních hrách ve  stylu Survivor. Odpoledne před 
odjezdem organizovaly hostitelské rodiny vlastní 
program. Ke  zdaru a  velice pozitivnímu hodnocení 
návštěvy, kterou organizovala Základní škola a  Obec 
Kovářov, přispěla kromě bohatého programu 
a  výborného počasí také ochota a  pohostinnost 
ubytovávajících rodin. Během celého pobytu bylo 
báječné sledovat, jak všichni účastníci zapojují při 
vzájemné komunikaci nejen znalost německého 
a anglického jazyka, ale často i mimoslovní prostředky. 
Věříme, že obdivuhodná tradice vzájemných návštěv 
bude v budoucnu pokračovat. Vřelé loučení plné stisků, 
objetí, úsměvů, ale i  slz a  polibků tuto myšlenku 
potvrzovalo.

ZŠ a MŠ Kovářov
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DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ 
POHÁDKOVÁ TALENTMÁNIE 

Poslední květnový den se  uskutečnila derniéra 
divadelního představení, které připravil Dramatický 
kroužek ZŠ Kovářov. Letos nazkoušel muzikální 
pohádku podle vlastního scénáře s názvem Pohádková 
talentmánie. Příběh vyprávěl o víle Evelíně, která touží 
po  tom stát se  zpěvačkou, ale ve  splnění snu jí brání 
vlastní malé sebevědomí. Vzhledem k  tomu, že šlo 
o  veselou pohádku, vše dopadlo samozřejmě dobře. 
Podobně jako u  loňského představení se tato divadelní 
hra nesla ve  znamení vtipu, improvizace a  zpěvu 
autorských písní, které byly naživo zpívány. Osvědčený 
byl rovněž kontakt s  publikem, tentokrát se  diváci 
mohli zapojit přímo do  soutěže hledající pohádkové 
talenty. Odměnou hercům za  jejich výkony byly 
okamžité reakce publika, jejich smích a potlesk.

PODĚKOVÁNÍ MAMINKÁM 
Besídka ke  Dni matek, to je naše školní tradice 

tradic. Kulturní pásmo vytvořené žáky prvního stupně 
i  letos zaujalo, pobavilo a doufejme že hlavně potěšilo 
nejen maminky, ale všechny návštěvníky z  řad 
rodinných příslušníků našich žáků. Na programu byla 
například taneční Cesta z  města druháčků, pěvecko-
hudební pásmo prvňáčků, pohybové ztvárnění písničky 
Buchet je spousta v  podání žáků třetí třídy, vtipné 
recitační pásmo čtvrťáků nebo dance párty žáků páté 
třídy, nechybělo ani závěrečné vystoupení pěveckého 
sboru naší školy. V pátek 10. května se v kinosále KD 
Kovářov tleskalo dopoledne na  generální zkoušce 
za  př í tomnosti žáků 2 .  stupně i  odpoledne 
na vystoupení pro veřejnost, při němž kinosál praskal 
ve švech. Poděkování patří všem, kteří se na zdaru celé 
besídky podíleli.

TECHNOMANIACI V TECHMÁNII 
Návštěva Techmánie a  Planetária Plzeň dne 

23. dubna byla neuvěřitelným zážitkem! Ponořili jsme 
se  do fascinujícího světa nejnovější technologie, který 
nás naplnil inspirací a  nadšením. Prohlíželi jsme si 
inovativní expozice, které nám názorně vysvětlily něco 

z  přírodní jevů a  zákonitostí či z  oborů lidských 
činností. Zjistili jsme, že třeba i  fyzika může být 
dobrodružství. Bezpochyby to byla návštěva, která nás 
naplnila novými myšlenkami a  podnítila zvědavost 
k dalšímu objevování technologických inovací.

DEN ZEMĚ JAKO PROJEKTOVÁ VÝUKA 
Kvůli počasí jsme Den Země plánovaný na celostátní 

datum 22.  dubna odložili o  týden. A  vyplatilo se… 
Místo ranních mrazíků jsme si užili den s  krásným 
jarním sluníčkem. A  co se  letos dělo? Učitelé i  žáci 
se  dozvěděli zadání až v  pondělí 29.  4. ráno 
po příchodu do  školy. V duchu projektové výuky zněl 
úkol jasně: vylosujte si název jednoho z rybníků, které 
se v okolí obce Kovářov nacházejí, a připravte si o něm 
prezentaci. Co konkrétně ostatním představíte, je jen 
a jen na vás – rybník najdete na mapě, naplánujte cestu 
a  vyrazte pozorovat, zkoumat a  tvořit… Výsledky 
jednodenní práce všech tříd stály za  to a  zdobily 
chodbu školy téměř celý měsíc.

ŽÁCI V ROLI UČITELŮ 
Také letos proběhla gratulace ke  Dni učitelů 

netradičním způsobem. U  příležitosti narození učitele 
národů Jana Amose Komenského si žáci osmé třídy 
připravili výukové hodiny ve  třídách prvního stupně, 
aby si vyzkoušeli roli učitele na  vlastní kůži. Témata 
výuky jim navrhli prvostupňoví učitelé, ale na  žácích 

ZŠ a MŠ Kovářov
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samotných bylo vybrat, jaké konkrétní aktivity si pro 
svou třídu přichystají, jak je budou motivovat, jaké 
pomůcky či IT techniku si připraví. Poslední den před 
velikonočními prázdninami 27.  března nastal den D. 
Počáteční ostych a  nejistota v  nové, učitelské roli byla 
po  nějakém čase vystřídána adrenalinem z  vedení 
hodin. Nutno říci, že sami „opravdoví“ učitelé viděli, 
kteří osmáci mají pedagogický talent a kterým by jistě 
rádi doporučili při výběru střední školy směr 
pedagogický. Jedna skupinka měla dokonce natočené 
vlastní výukové video (plné informací i  vtipu), 
na  základě jehož zhlédnutí vyplňovali žáci originální 
pracovní list.

VÝSLEDKY SBĚRU PAPÍRU 
Na konci května byla ukončena celoroční soutěž 

ve  sběru papíru, která je organizována ve  spolupráci 
se  Sběrným dvorem Kovářov. Letos se  jí zúčastnilo 36 
žáků školy a 19 z  nich odevzdalo více než 100  kg. 
Celkové množství sebraného papíru v  rámci soutěže 
i počet žáků oproti minulému roku trochu klesl. Všichni 
žáci s  minimálně 100 kilogramy papíru budou 
odměněni slevou na  sešity a materiál pro příští školní 

rok, někteř í maj í celý nákup zcela zdarma. 
Zveřejňujeme 6 nejlepších sběračů.

ŠKOLNÍ JÍDELNA O PRÁZDNINÁCH 
Školní jídelna bude v  provozu po  celé letní 

prázdniny. Zájemci o oběd se mohou informovat na tel. 
čísle 382  594  215. Cena oběda činí 86,- Kč. Obědy lze 
vyzvedávat ve vlastních jídlonosičích od 10:00 do 10:30.

Novinky ze základní školy připravil Libor Mandovec
Adresa – ZŠ Kovářov, Kovářov 80, 398 55 Kovářov, 

Telefon – 382 594 118 (škola), E-mail – 
zs.kovarov@volny.cz, Webové stránky – 

Pořadí Jméno Třída Kilogramy

1. Dominik Schmeller 4. 356

2. Lukáš Smetana 6. 322

3. Martin Schmeller 6. 277

4. Tadeáš Kovanda 3. 270

5. - 6. Denisa Zeithamlová 5. 265

5. - 6. Dominik Zeithaml 3. 265

ZŠ a MŠ Kovářov

Kultura, spolky, aj.

Návštěva ze švýcarského 
Seftigenu 

V  pondělí 3. června v 17:30 dorazil do Kovářova 
autobus z naší partnerské obce Seftigen. Letos to bylo 
již šest let od poslední návštěvy našich přátel u nás. 

Nechtěná přestávka nastala kvůli covidové epidemii 
a  také z  důvodu vypuknutí války na Ukrajině. Byli 
jsme velmi rádi, že je můžeme u  nás opět přivítat. 
Ze  Seftigenu přijelo 35 žáků základní školy a  pěti 
učiteli a  také 9 zástupců obce. Ubytování bylo 
zajištěno v  hostitelských rodinách. O  program žáků 
se  postarala místní škola, článek najdete na  str… 
Program pro představitele obce Seftigen připravila 
pracovní skupina složená ze  zástupců obce Kovářov 

a ubytovávajících rodin. Po ubytování se  v  rodinách 
následovala procházka obcí a  večeře na  fotbalovém 
hřišti na  Hůrkách, kterou zajistil Ladislav Smetana. 
Na  úterý jsme pro přátele připravili překvapení 
na  hradu Zvíkov. Převlékli jsme se  do dobových 
kostýmů a  v areálu hradu jsme nachystali malé 
pohoštění a prohlídku této památky. 

Následoval výlet lodí okolo Zvíkova s přepadením 
lodi piráty. Naobědvali jsme se  v  Pivovaru Zvíkov 
a nechyběla ani prohlídka tohoto pivovaru. Večer byl 
pojat slavnostně. Na  návsi v  párty stanu vystoupily 
folklorní soubory Kovářovánek a Kovářovan. Program 
si připravili i  žáci obou škol. Nechyběly proslovy 
hlavních představitelů obou obcí, a  to Urse 
Indermühlera a  Gabriely Zítkové, kteří si vyměnili 
dary a  zmínili velký význam spolupráce a  pevné 
vztahy, které trvají již od 13. 5. 1995. Tehdy byla 
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podepsána dohoda o  spolupráci mezi starosty 
Peterem Matyasem a Jiřím Novákem. Za zmínku stojí 
uvést, že tenkrát bylo uzavřeno okolo sta dohod mezi 
obcemi v  Jihočeském kraji a  obcemi ve  Švýcarsku. 
Pouze třem obcím partnerství vydrželo dodnes. Jsme 
hrdí na  to, že patříme k  těm třem obcím. Velké 
poděkování za  to patří jak nynějším představitelům 
obcí, tak i  těm minulým, protože bez nich by toto 
krásné partnerství/přátelství nevydrželo. Na  závěr 
úterního večera pozval soubor Kovářovan do  kola 
i  naše seftigenské přátele. Všichni se  tak společně 
velmi dobře bavili. Občerstvení pro tuto příležitost 
zajistila rodina Venclova. Na středu byl zajištěn výlet 
do Prahy. Navštívili jsme Strahovský klášter, který nás 
provázel bratr Zdík a sestra…… Klášter nás naprosto 
uchvátil krásně zdobenými dobovými knihovnami. 
Po  obědě jsme se  vydali pěšky na  Pražský hrad, 
Karlův most, ke Staroměstskému orloji a na Václavské 
náměstí. Odtud jsme jeli metrem na  Smíchovské 
nádraží. Po  návratu z  výletu jsme byli pozváni 
místostarostou Petrem Janečkem k  posezení 
v  Radvánově, kde bylo pro všechny připraveno 
bohaté pohoštění. Čtvrtek se  nesl již v  poklidnějším 
tempu, jelikož na 18. hodinu byl domluven odjezd 
přátel zpět domů. Dopoledne jsme navštívili místní 
základní školu, obecní úřad, Dům regionů a dětských 
folklorních tradic na kovářovské faře. Tím nás provedl 
předseda sdružení JFoS Milan Škoch. Prohlídka obce 
končila v hasičské zbrojnici SDH Kovářov, kde na nás 
čekal Josef Grůbr, starosta SDH Kovářov, velitel 
zásahové jednotky. Provedl nás hasičárnou 
a  zodpověděl veškeré dotazy. Milým překvapením 
pro naše seftigenské partnery byla lavička přátelství. 
Dle návrhu starostky obce ji vyrobili Petr a  Marek 
Frýdlovi. Lavička je nainstalována kolem lípy 
na  „Kozím plácku“ v  Kovářově. Zástupci Seftigenu 
na  ni podle šablon nastříkali svá jména a  my tak 

máme na  jejich letošní návštěvu krásnou vzpomínku. 
Po  společném obědě v  restauraci Na  Křižovatce 
následoval volný program, který zajišťovaly 
hostitelské rodiny. Navečer nastala pro všechny 
zúčastněné smutná chvíle, přišel čas loučení. Někteří 
se neubránili dojetí. Slíbili jsme si, že se opět uvidíme 
v  roce 2026, tentokrát v  Seftigenu. Už nyní se  na 
setkání moc těšíme! Na  závěr ještě zbývá moc 
poděkovat všem, kteří se  na celé akci jakýmkoli 

způsobem podíleli. Díky vám všem vše klaplo, tak jak 
mělo, a  seftigenští přátelé si odváželi spousty 
krásných zážitků.

Michaela Smrčinová

Probouzející se přírodou 
Milevska a Kovářovska 

V  sobotu 20.  dubna se  uskutečnil V. ročník 
cykloturistické akce a  turistického pochodu. Start byl 
v Milevsku u domu kultury a v Kovářově u restaurace 
Na  Křižovatce. Na  startu obdrželi účastníci mapy 
s  popisem trasy a  v cíli (restaurace Na  Křižovatce, 
Kovářov) pamětní list s malou odměnou.

Helena Šeráková

Slet čarodějnic na vrchu 
Lipný v Kovářově 

V  poslední dubnový den uspořádala Obec 
Kovářov Slet čarodějnic. Byly zde připraveny 
čarodějnické soutěže pro děti, do  kterých se  mohli 
zapojit i  rodiče a  celým večerem všechny zúčastněné 
provedly čarodě jnice. Pro všechny zde bylo 
připraveno ohniště k  opečení špekáčků či jiných 
vlastních dobrot.

Jedinou nevýhodou na poslední dubnový den bylo 
počasí, neboť Českým hydrometeorologickým 
ústavem byla vyhlášena výstraha pro ORP Milevsko, 
že v důsledku sucha hrozí nebezpečí vzniku požárů. 
Bylo doporučeno nerozdělávat oheň.

V  Kovářově a  dalších místních osadách byla 
i  tentokrát v  tento den zachována tradice stavění 
májky, které nyní zdobí návsi.

Helena Šeráková

Veteráni 
prvomájových 
Petrovic 

Na první májový den byl již 
tradičně připraven 8.  ročník 
Ve t e r á nů p r v o m á j o v ý c h 
Petrovic. Po poledni celá kolona 
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veteránů projížděla naší obcí a  závodníci zde měli 
připraveno občerstvení a  soutěže. Kolona čítala 189 
veteránů. Poděkování patří SDH Kovářov, kteří 
se  postarali o  bezpečnost, rodině Venclových 
za  občerstvení a  Aničce J., Anežce F. a  Dominikovi 
za uspořádání her.

Helena Šeráková

Noc kostelů 
V pátek 7.  6. proběhla celostátní akce Noc kostelů. 

Kulturní program si tentokrát po delší době mohli užít 
i návštěvníci kovářovského kostela Všech svatých. Svou 
tvorbu zde představily dvě v podstatě místní umělkyně 
a zážitek to byl jak pro uši, tak i pro potěchu oka. Svým 
dokonalým zpěvem diváky okouzlila mladá zpěvačka 
a  studentka konzervatoře Nicol Pešková z  Kožlí. 
Prostor kostela zaplnila nádhernými muzikálovými 
songy, písněmi od Leonarda Cohena, Whitney Houston, 
Mariky Gombitové, Kataríny Knechtové či Lucie Bílé. 
Tři pásma písní byla proložena audiovizuálním 
představením obrazů Evy Štindlové. Ta se  různým 
výtvarným technikám věnuje od  mládí. Představená 
díla byla vytvořena kresbou elektronickou tužkou 
na počítači. Mohli jsme tak obdivovat autorčiny obrazy 
promítané na  plátno, sestříhané její dcerou Ajkou 

ve  dvou videích za  doprovodu hudby. Kdo 
kovářovskou noc kostelů navštívil, jistě nelitoval. 
Zážitek to byl nádherný. 

Pavla Zelenková

Výlet po krásách Jihočeského 
kraje 

Obec Kovářov uspořádala 11. května výlet 
po  krásách Jihočeského kraje, kde došlo k  návštěvě 
významných turistických cílů. První zastávka patřila 
zřícenině hradu Landštejn, který se chlubí ranou hradní 
architekturou. Po  výstupu na  věž se  výletníci mohli 
potěšit krásným výhledem do  okolního kraje. Další 
zastávkou byl pevnostní areál Slavonice, kde 
na návštěvníky čekal průvodce s odborným výkladem. 
Poté byla možnost nahlédnout do  jednoho z bunkrů – 
„řopíků“, který se  datuje do 30.  let minulého století. 
Následoval přesun do  městečka Slavonice, kde již 

čekala průvodkyně a  seznámila účastníky výletu 
s  historií místních renesančních domů. Většina 
účastníků žasla nad jejich krásou a bohatým zdobením. 
Po  vyčerpávajícím výkladu si účastníci dali oběd 
a  pokračovali do Dačic, kde si každý mohl určit, jak 
využije poslední chvíle krásného počasí a  vydařeného 

výletu. Někteří účastníci poseděli v místní kávarně a jiní 
zas absolvovali prohlídku zámku, procházku 
v zámeckém parku, prohlídku města či pomníku kostky 
cukru.

Při zpáteční cestě autobusem se všichni mohli kochat 
krásnou okolní jihočeskou krajinou. Celý výlet 
panovala příjemná nálada a krásné počasí. Tento výlet 
se  skutečně vydařil a velké poděkování patří Štěpánce 
Rybníčkové za  organizaci a  Michaele Smrčinové 
za průvodcovství.

Petra Baštýřová

Seniorské setkání č. 3 
15. 4. 2024 bylo uskutečněno další seniorské setkání 

v  rámci Klubu Kovařík. Téma bylo Dech, pohyb, 
procházky a  jóga pro seniory. Toto setkání 
se  uskutečnilo v  místním Domě s  pečovatelskou 
službou a  paní lektorka Sylvie Šindelářová, DiS. zde 
povídala o významu pohybu na pocit pohodlí v životě, 
o  jeho vlivu na  zdraví. Současně zde ukázala 
zúčastněným ukázky cviků a snadné rady pro relaxaci.

Sylvie Šindelářová, DiS.

Kultura, spolky, aj.
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Seniorské setkání č. 4 – Výlet 
do Milevského kláštera 

Další seniorské setkání se uskutečnilo 16. května 
a mělo za  cíl návštěvu Milevského kláštera. Této akce 
se zúčastnilo 15 seniorů, jedno dítě ZTP/P s maminkou 
a babičkou a nechyběla ani lektorka Klubu Kovařík. V 
11  hodin se  účastníci výletu sešli na  nádvoří 
s průvodkyní, která poskytla bohatý a záživný výklad. 
Všichni obdivovali její neuvěřitelnou paměť.

Prohlídka začala v bazilice, kde si všichni zúčastnění 
mohli prohlédnout př i lehlou opatskou kapli 
se  zajímavým nábytkem a  rajskou zahradu, která 
původně sloužila jako bylinková zahrádka a meditační 
místo. Paní průvodkyně nám dále ukázala dobové 
f o t o g r a fi e a  v š e l i j a k é s k v o s t y z  m í s t n í c h 
archeologických nálezů. Všechny zaujala krypta pod 
podlahou a  původní prvky románského slohu. Poté 
paní průvodkyně návštěvníky odvedla ke  sv. Jiljí 
a vyprávěla o historii zvonů, na které se dodnes zvoní 
ručně. V  Jiljí byla možnost zhlédnout proběhlou 
rekonstrukci a  fotografie ze  sond, obsahující ukázku 
několika vzácných pokladů. Další zastávkou v Klášteře 
byla latinská škola, kde se nachází překrásná knihovna 
a sál.

Na závěr tohoto výletu všichni účastníci poseděli 
v kavárně, dali si výbornou kávu s dortíkem.

Výlet se  i při nepříjemném větru a bouři na úřadu 
podařil!  Vykouzlil spokojenost i  úsměvy na  tvářích 
našich milých seniorů a  o to nám šlo. Děkujeme 
za hojnou účast.

Sylvie Šindelářová, DiS.

Seniorské setkání č. 5 – 
táborák na vrchu Lipný 

Další seniorské setkání v  rámci Klubu Kovařík 
se  tentokrát uskutečnilo ve  čtvrteční podvečer 
13.  června na  vrchu Lipný v  Kovářově. Byl zde 
připraven táborák. Bohužel nám moc nepřálo počasí 
a  sešlo se  jen 6  lidí, ale ani to nevadilo krásně 
strávenému podvečeru. Všichni účastníci této akce si 
dali opečeného buřta na  ohýnku a  dokonce si mohli 
zazpívat. Písničky k  ohni přišel zahrát Josef Šindelář 
z Předbořic.

I při malém počtu lidí se sedělo do 19h, a dokonce 
s  jedním účastníkem jsme seděli a povídali si u  ohně 
o jeho úžasném životním příběhu až do 20.30 hod.

Moc děkujeme všem zúčastněným.
Sylvie Šindelářová, DiS.

Pouťové atrakce v Kovářově 
V termínu 28. 5. – 2. 6. 2024 se po několika letech 

do  Kovářova vrátily pouťové atrakce. Pro místní 
obyvatele i celé okolí byla u Kulturního domu 

V kovářově připravena střelnice, řetízkový a autíčkový 
kolotoč a nechyběl ani stánek s cukrovinkami.

U této příležitosti také uspořádala Obec Kovářov 
1.6.2024 Pouťovou zábavu na návsi. Byl zde připraven 
velký stan a zahrála skupina Elizabeth.

Dětský den Lašovice 

V  sobotu 15.  června od 14:00  hod. se  uskutečnil 
v Lašovicích na hřišti Dětský den. Zasoutěžit si přišlo 
krásných 51 dětí, každý soutěžící si odnesl tajemnou 
cenu. Děti soutěžily v  různých disciplínách o  sladké 
ceny. Například střelba ze  vzduchovky, zatloukání 
hřebíků, tvoření svícnu a další.

Nechyběl ani skákací hrad a  malování na  obličej. 
Také se děti mohly posilnit párkem v rohlíku a dospělí 
klobásou.

Touto cestou bych chtěla poděkovat všem, co nám 
pomohli s  přípravou hřiště. Velké poděkování patří 
těmto lidem: Josef Pešata, Milan Jirec, Marek Jirec, 
David Jirec, Jiří Vošický, Tomáš Navrátil, Julie Vošická, 
Kateřina Navrátilová, Lucie Michalcová, Eliška Jircová, 
Adriana Jircová, Jitka Gajdošová, Magdaléna 
Petýrková.

Poděkování také patří dětem z  Lašovic, které 
se  podílely na  výzdobě hřiště. Nemohu také 
zapomenout na  poděkování KavAndy, Monice 
Štechrové s ledovou tříští a Janě Hejnové se zmrzlinou. 
Den jsme si všichni užili a  příští rok se  na vás opět 
těšíme.

Kateřina Jircová

Dětský den Kovářov 
V  sobotu 22.  června se  na návsi v  Kovářově 

uskutečnil dětský den. Sešlo se  téměř 80  soutěživých 
dětí, které i přes velký vítr bravurně plnily připravené 
úkoly. Na startu každý účastník obdržel soutěžní kartu, 
s níž obcházel jednotlivá stanoviště a sbíral razítka. Pro 
děti bylo nachystáno 10  stanovišť – shazování 
plechovek míčkem, skákání v  pytli, závody lodiček, 
které byly poháněny stříkadlem s  vodou, skládání 
puzzle nebo obrázkové skládačky, chytání rybiček, 
házení míčků do  pusy pohádkového kluka, slalom 
na koloběžkách a odrážedlech, vodní střelba na pěnové 
míčky pomocí vodní pistole, kuželky a  nakonec 

Kultura, spolky, aj.
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nechyběl úkol s přikládáním ruky či nohy na správnou 
stopu.

Po vyplnění kartičky dostali všichni malou odměnu 

– balíček se  školními potřebami (notýsek či lepidlo, 
tužka, propiska a další drobnosti). V balíčku již nebyly 
žá d n é c u k ro v i n k y, n e b o ť b y l y k  d i s p o z i c i 
na jednotlivých stanovištích.

Mimo soutěžní disciplíny byla pro děti připravena 
cukrová vata, malování na  obličej, tvoření velkých 
mýdlových bublin, malý skákací hrad a  lukostřelba. 
Na  závěr bylo pro každého účastníka připraveno 
občerstvení ve formě buřtíka opečeného na ohni a pití. 
O občerstvení se postaral SDH Kovářov.

Velice chceme poděkovat všem dobrovolníkům 
za  pomoc na  jednotlivých stanovištích a  sponzorům 
akce, mezi něž patří Vlastimil Kočí, Mgr. Kateřina 
Havránková, Město Sedlčany a Město Milevsko.

Helena Šeráková

Kovářovan 
Jaro bylo, jako obvykle, ve  znamení příprav 

na festival, přesto jsme během nich stihli i jiné akce.
O Velikonocích, v neděli 31. března, jsme připravili 

společně s Obcí Kovářov program pro děti. Odpoledne 
jsme zahájili novou loutkovou pohádkou Jak jaro 
zaspalo. Pak probíhalo velikonoční děláníčko, kde si 
děti mohly namalovat vajíčka, vyrobit velikonoční 
dekorace, bílkem ozdobit perníčky nebo uplést 
společně s tatínky pomlázky. A nechyběly ani soutěžní 

hry za  sladké odměny – třeba házení vejci, závod 
s vajíčky, poznávání jarních květin a podobně.

A  pak začal maratón. Dne 25.  května jsme měli 
veřejnou generálku. Poté 29. května jsme vystoupili pro 
babičky a  dědečky v  domově seniorů ve  Vojkově 
na Zámeckých slavnostech. Jako vždy tu bylo příjemně 
a diváci úžasní.

Ve dnech 31.  května až 2.  června 2024 proběhl 
XXVIII. folklorní festival Kovářov 2024. Počasí nám 
tentokrát moc nepřálo, deštivo bylo celý týden, a  tak 
jsme museli průběh festivalu soustředit pod stan. 
V páteční večer jsme se  sousedy a  s hostem festivalu 
poseděli při již tradiční kulinářské ochutnávce, 
tentokrát jsme „houskovali“. Hlavní program proběhl 
v  sobotu 1.  června odpoledne, a  kromě jihočeských 
souborů k nám zavítal soubor Pšeničky z Nepomuku. 
Kovářovan vystoupil s pásmem „Páni myslivci“ a naše 
děti si zahrály „U  vody“. Nechybělo ani tradiční 
žertování se souborem Doudleban, který nám tentokrát 
přivezl včely. (Trochu se děsíme, co to bude příště – již 
nám v  minulosti darovali kozu, kohouta, myši, …). 
Vedoucí souborů po vystoupeních poseděli s odbornou 
komisí a vyslechli řadu rad, postřehů i ocenění, což je 
důležité pro další činnost souborů. Nutno poděkovat 
jarmarečníkům, kteří vydrželi i  přes nepřízeň počasí. 
V  neděli dopoledne se  pak s  námi soubor Pšeničky 
zúčastnil krojované mše svaté a průvodu Božího těla.

Hned poté, v úterý 4. června, jsme společně s našimi 
dětmi vystoupili ve  stanu na  návsi pro návštěvu 
ze švýcarského Seftigenu.

A maratón nekončil, v  pátek 7.  června jsme odjeli 
na  tři dny na  slavnosti do  Mělníka, kde se  konal 
„Mělnický vrkoč“. Počasí nám tentokrát přálo až moc, 
byl hic. Měli jsme zde tři vystoupení a  předváděčku 
krojů. Bylo náročné udržet kroje v pořádku, zvláště pro 
nedělní prezentaci.

Nyní nás 22.  června čeká příjemná záležitost – 
svatba našich dvou mladých členů. V  červenci pak 
pouťové vystoupení v  Bavorově, účast na  folklorním 
festivalu v  Jindřichově Hradci a  vystoupení 
v Klučenicích na  akci k  výročí 690  let založení obce. 
No a pak hektický konec léta – dožínky v Neústupově, 
na Země Živitelce, v Petrovicích a v Doudlebech. Snad 
to zvládneme.

Přejeme Vám všem krásné, vydařené a pohodové léto!                                   
Kovářovan

Kultura, spolky, aj.
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Vážení spoluobčané,
dovolte mi, abych Vás seznámil s  činností hasičů 

okrsku Kovářov za první polovinu roku 2024 a s plány 
do konce roku.

První polovina roku bývá na našem okrsku většinou 
ta aktivnější, letos proběhly všechny valné hromady 
sborů včetně té okrskové, okrskové kolo v  požárním 
sportu, školení velitelů v Písku a další.

V  březnu se  ve spolupráci s  HZS v  Písku konalo 
školení pro nové velitele jednotek SDH. Z  našeho 
okrsku se  školení zúčastnilo všech 5 velitelů jednotek, 
kterým toto školení chybělo. Čtyřicetihodinový kurz 
všichni absolvovali, a  to znamená, že všech 9 jednotek 
obcí má dnes řádně proškolené velitele i strojníky.

Okrskové kolo v  požárním sportu se  letos konalo 
11. 5. v Lašovicích, kde místní SDH oslavilo 55. výročí 
založení sboru.

Na louce za  vesnicí se  sešlo všech 9 aktivních 
družstev mužů, tři družstva žen z Předbořic, Kovářova 
a  nově i  domácí hasičky z  Lašovic. Zahájení se  spolu 
s  místními hasiči a  starostou okrsku zúčastnil 
i místostarosta obce Petr Janeček. Zasloužilým členům 
sboru byly předány věrnostní medaile.

Následovala tradiční soutěž v  požárním útoku 
a štafeta 4x60 m s překážkami. Útok i štafeta důkladně 
prověřil nejenom starší i  nejnovější techniku, ale 
i zúčastněná družstva. Je dobré vidět, že o  techniku je 
na  okrsku dobře pečováno. Soutěž byla velmi 
vyrovnaná a napínavá až do konce.

V  kategorii mužů si pohár za první místo nakonec 
odvezlo družstvo z  Vepic před druhým Kovářovem 
a jako třetí se umístily Zahořany.

Kategorii žen opanovala děvčata z Předbořic, druhé 
skončily hasičky z Kovářova a třetí domácí Lašovice.

Velké díky patř í všem hasičům z  Lašovic 
za  výbornou organizaci celého dne i  všem ostatním, 
kteří se na oslav zúčastnili.

V sobotu 1. června se na stadionu v Milevsku konalo 
okresní kolo v  požárním sportu. Jelikož se  nám 
několikrát za  sebou nepodařilo poskládat výběrové 
družstvo, bylo na výroční valné hromadě odsouhlaseno, 
že se  okresního kola zúčastní vítěz okrskové soutěže. 
Letos si účast v  Milevsku vybojovali hasiči z  Vepic 
a  jejich první představení na  okresním kole dopadlo 
nejlépe, jak mohlo. SDH Vepice zvítězili v kategorii 35+. 
Gratuluji a  děkuji za  vzornou reprezentaci okrsku 
Kovářov.

Dobrovolní hasiči slaví v  tomto roce už 160. výročí 
své existence. 1.  sbor dobrovolných hasičů byl založen 
22. 5. 1864 ve Velvarech. Sdružení hasičů Čech, Moravy 
a Slezska u  této příležitosti pořádalo celostátní setkání 
historických praporů sborů dobrovolných hasičů, které 
se  uskutečnilo 15.  června na  náměstí Zachariáše 
z Hradce v  Telči. Této velkolepé oslavy se  zúčastnilo 
téměř 700 historických praporů z  celé ČR a mezi nimi 

i  SDH okrsku Kovářov, kteří vlastní historický prapor, 
jmenovitě SDH Lašovice, Vesec a Vladyčín.

Do konce roku bychom rádi zorganizovali odbornou 
přípravu členů, shromáždění představitelů a další kolo 
valných hromad.

Hasiči z  místních částí pořádají také spousty 
kulturních a  společenských akcí, jako jsou dětské dny, 
zábavy, starají se o své obce, jsou k dispozici v případě 
mimořádných událostí a  při pomoci občanům a  obci, 
za to jim patří velký dík.

Zdeněk Brůžek, starosta okrsku Kovářov

Okrsková hasičská soutěž 
Lašovice a oslavy 55. výročí 
založení SDH Lašovice 

Okrsková hasičská soutěž se  tento rok uskutečnila 
11. května na  louce mezi Lašovicemi a  Lašovkami. 
Letošního ročníku okrskové soutěže se  zúčastnilo 
celkem 12  týmů, které byly složeny z  devíti aktivních 

družstev mužů a tří družstev žen z Předbořic, Kovářova 
a Lašovic.

Soutěž zahrnovala požární útok a  štafetu 4x60 m  s 
překážkami. První místo v kategorii mužů si vybojovalo 
družstvo SDH Vepice a v kategorii žen družstvo SDH 
Předbořice.

Velké díky patří všem hasičům z  Lašovic, kteří 
výborně zorganizovali celý den a  ostatním, kteří 
se tohoto dne zúčastnili.

Vydařená hasičská akce byla zakončena večerní 
zábavou s hudebním doprovodem Tří Veteránů.

SDH Lašovice

Kultura, spolky, aj.
HASIČI
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Přírodovědný a myslivecký 
kroužek Kovářov 

Mezi naše aktivity patří především chození 
po  přírodě a  povídání si o  ní. V  každé roční době 
a za každého počasí vyrážíme na procházky. Střídáme 
místa vycházek a  snažíme se, abychom našli pokaždé 
jiné místo a jinou trasu v dosahu Kovářova. Prošli jsme 
například les na Onom světě a pak kdo chtěl, si vylezl 
na rozhlednu. Z Pelech jsme se přes louky a  les vydali 
do  Žebrákova. Za  Březím jsme prošli louky lesíky 
a  obešli Jezero. Vydali jsme se  do lesů za  Řenkovem 
a na Dobré Vodě do Jilmové. Na  jaře jsme obešli lesem 
Koňský vrch kolem dokola a našli krásné dančí párové 
shozy (parohy). Věnujeme se  také tradicím, před 
Vánoci vyrábíme adventní věnce a  před Velikonoci 
pleteme pomlázky.

V květnu a červnu se připravujeme na soutěž Zlatá 
srnčí trofej. Soutěž má teoretickou část, což je test 
se  znalostí přírody a  myslivosti. Praktickou část je 
poznávací v  oblastech botaniky, dendrologie, 
kynologie, paroží a  lebek zvěře, různých předmětů 
používaných v myslivosti a střelectví. Mezi praktickou 
část patří také střelba ze  vzduchovky. V  Kovářově 
pořádáme místní kolo Zlaté srnčí trofeje u myslivecké 
klubovny. Letos se konala 2.  6., děti si odnesly pěkné 
ceny a  diplomy za  první tři místa. Okresní kolo ZST 
se konalo 8. 6. v milevském parku Bažantnice. Soutěžící 
jsou rozděleni do 3 kategorií. Kategorie A 3. – 5.  třída, 
kategorie B 6. – 9.  třída a doplňková kategorie 0, kde 
soutěží předškoláci, 1.  a 2.  třída. Letos byly naše děti 
v  soutěži velmi úspěšné. V  kategorii A  obsadily 1.  a 
3.  místo, v  kategorii B. 2.  a 4.  místo, v  kategorii 
0  2. místo. V  ten samý čas byla v milevském klášteře 
t a k é vý s t a v a t r o f e j í m y s l i v e c ký c h s p o l ků 
a  komentovaná prohlídka premonstrátských lesů. Byl 
to moc hezký den a myslím, že jsme si ho všichni moc 
užili.

Naší poslední akcí před prázdninami je čundr, 
na  který vyrážíme předposlední víkend v  červnu. 
Plánovaná trasa je z  Kolodějí do  Bechyně Židovou 
strouhou s přenocováním v osadě Jiskra u Lužnice.

Přes prázdniny se  schůzky kroužku nekonají 
a  budeme se  těšit zase v  září. A  pro ty, co nás ještě 
neznají: přihlásit se mohou děti od 1. – 9. třídy. Schůzky 
se konají 1x za 14 dní v neděli od září do června.

Moc bychom chtěli poděkovat rodičům dětí 
za  skvělou spolupráci. Obci Kovářov za  podporu 
a mysliveckému spolku Kovářov za zázemí.

Markéta Kahounová

Čáp bílý (Ciconia ciconia) 
Každý rok vyhlížím netrpělivě, kdy dorazí na komín 

první čáp. A  ještě větší očekávání mám, zda budou 
mláďata. Věřím, že nejsem sám, koho tento nádherný 
pták učaroval. V  těchto dnech dochází v  Jihočeském 
k r a j i k e  k o n t r o l e a  k r o u žk o v á n í m l áď a t . 
21.6.  do  Kovářova dorazil tým vedený panem 
Stanislavem Chvapilem. Okroužkoval tři zdravá 
a  vitální mláďata. Odpoledne se  ale vše změnilo. 
Krupobití usmrtilo jedno z mláďat. Moc děkuji Luboši 
Bajerovi za  pomoc s  odstraněním uhynulého mláděte 
a odečtení kroužku. Přírodě neporučíme a držme palce 
zbytku mláďat.

Letos jsem měl tu čest se na pár dní připojit k týmu 
pana Chvapila a  po  Jihočeském kraji nakouknout 
do  cca 30  hnízd. Mláďatům se  velmi daří a  brzy už 
vylétnou. Rok 2024 je na čapí populaci bohatý. Mláďata 
jsou skoro všude už mnohem větší než v předchozích 
letech. V  Milevsku je dokonce 5  krásných mláďat 
a  průměr je kolem 3  skoro všude. Kdo neví, tak 
v  nedalekém Zbelítově vychovává mláďata čáp 
narozený v  roce 2020 ve  Slavoňově. Potěšilo mě, že 
okolních obcích jsou již dvě nová hnízda vystavěná 
a  jen jedno čeká na  obsazení. Stálo by za  úvahu 
do budoucna, zda na Kovářovsku alespoň dvě hnízda 
nepřidělat a  umožnit i  dalším čápům zahnízdit. 
Realizace je snadná a  náklady minimální. Tak ať to 
čápům létá a přeji všem krásné a pohodové léto.

Michal Pajer

Uklizené Kovářovsko 
V  termínu od 1.  4. do 7.  4. 2024 proběhla akce 

Uklizené Kovářovsko. Do  akce se  zapojili nejen 
jednotlivci, ale i spolky.

Všem zúčastněným moc děkujeme.

Okresní kolo ZST v Milevsku; foto: Markéta Kahounová



mělo nejmladší žactvo (kategorie U11), protože v kraji 
je několik oddílů, které se  začaly věnovat žactvu 
cíleně a  na  vyšší úrovni. Za  náš klub pravidelně 
jezdili sourozenci Škochovi, později se  připojily i  v 
únoru nově přihlášené děti.

V našem okresu se po delší odmlce začali věnovat 
tréninku dětí v Miroticích, a  tak 6. dubna uspořádali 
turnaj, který sice nebyl vedený jako bodovací 
do krajského žebříčku, ale měl velmi dobrou úroveň, 
protože se  zúčastnili i  stolní tenisté z  Plzeňského 
a  Středočeského kraje. Turnaj byl blízko, takže jsme 
vyslali početnou výpravu sedmi dětí z  kategorie 
nejmladšího žactva (U11), i  když šlo o  turnaj pro 
mladší žactvo (U13). Vedle již ostřílených Marušky 
a Honzy Škochových nastoupili hráčky a  hráči, pro 
které to byl jejich úplně první turnaj: Iva, Monika 
a Magda Podlahovy, Aneta Válová a Dominik Bučko. 
Nejlépe si vedl Honza Škoch, který podal svůj 
dosavadní nejlepší výkon v  sezóně. Postoupil 
ze  skupiny do  pavouka, hlavní soutěže, kde 
postupoval až do  semifinále. Tam prohrál těsně 2:3, 
když mu nevyšel rozhodující pátý set. Poražení 
semifinalisté pak bojovali ještě o 3.  místo, což 
se většinou už na turnajích nedělá, ale pořadatelé měli 
málo medailí. Honza bohužel zápas prohrál a skončil 
tak čtvrtý. Nakonec ale třetí místo přeci jen získal – 
ve čtyřhře spolu se svou sestrou Maruškou. Ta přidala 
třetí místo ve dvouhře mladších žákyň, i když podle 
obsazení turnaje by jí slušelo víc místo druhé.

O  týden později, tedy 13.  dubna, proběhl turnaj 
nejmladšího žactva ve  Volarech. Maruška Škochová 
obsadila 4. místo a Honza Škoch vyhrál soutěž útěchy.

5.  května uspořádali turnaj nejmladšího žactva 
v  Lomnici. Tam nečekaně vybojovala 3. místo naše 
nová hráčka Monika Podlahová a Honza Škoch opět 
vyhrál útěchu.

Poslední turnaj nejmladšího žactva uspořádali 
aktivní pořadatelé v  Lipí. Honza Škoch postoupil 
ze základní skupiny a získal celkové 8. místo, což je 
jeho druhý nejlepší výsledek na  těchto turnajích. 
Maruška Škochová skončila pátá a  hned za  ní na 
6. místě Monika Podlahová.

V  kategorii starších žáků absolvoval Vašek Slaba 
téměř všechny krajské bodovací turnaje. Bohužel 
se  nemohl zúčastnit krajského přeboru, který je 
bodovaný dvojnásobně. I  tak podával dobré výkony 
a  byl bodován na 11. místě v  kraji, tedy jako první 
náhradník pro turnaj TOP 10 – nejlepších starších 
žáků. Nakonec se  do elitní desítky na  turnaj 
ve  Vyšším Brodě podíval a  po  dobrém výkonu 
obsadil vynikající 8. místo. Vezmeme-li v  úvahu, že 
někteří starší žáci hrají ve vyšších krajských soutěžích 
(někteří třeba i divizi), je třeba Vaškův výkon ocenit.

Na TOP 10  se  dostal i  Augustin Riant, a  to 
v  kategorii dorostenců. Gusta dělá pro svoji formu 
maximum, byl na  několika soustředěních, účastnil 

TTC Kovářov 
Ohlédnutí za uplynulou sezónou stolního tenisu

Zatímco ženy ukončily svou A  skupinu 2.ligy již 
v  březnu, muži dohrávali svá poslední utkání ještě 
v dubnu, takže jejich výsledky přinášíme až v  tomto 
zpravodaj. 

Áčko bojovalo o  špici tabulky, ale závěr 
se nepovedl a tým skončil na čtvrtém místě, o  jediný 
bod za  Miroticemi B. Druhá byla Heřmaň 
B  a  do  krajské soutěže postoupily Svatkovice A, 
s  nimiž naše družstvo dvakrát remizovalo. Zvlášť 
zajímavá byla „plichta“ ve  Svatkovicích, kde nám 
chyběl jeden hráč, tudíž bylo jasné, že ztratíme bez 
boje 5 zápasů. Přejeme hráčům Svatkovic hodně 
úspěchů ve  vyšší soutěži, ale myslíme si, že pokud 
neposílí kádr, opět se po roce vrátí do okresu.

Velký individuální úspěch zaznamenal Vojtěch 
Poslušný, který podával kvalitní a  bojovné výkony 
a díky nim obsadil v konečné tabulce úspěšnosti této 
soutěže skvělé první místo. Gratulujeme!

Hra našeho béčka se  prezentovala podle toho, 
v  jakém složení družstvo zrovna nastoupilo. Tým 
se  vyvíjí dobrým směrem a  už hraje se  soupeři 
vyrovnanější zápasy v  rámci jednotlivých utkání. 
Družstvo vedl Hynek Králíček, který je ostatním 
příkladem v  bojovnosti a  nasazení. Tento celek byl 
ustaven jako příležitost pro mladé hráče a hráčky, aby 
si zahráli více zápasů a  tím se  zlepšovala jejich 
výkonnost. Z mnoha důvodů této příležitosti využil 

víceméně jen Václav Slaba. Vašek odehrál téměř 
všechna utkání a  neustále se  zlepšoval. Béčko 
odehrálo své asi nejlepší utkání doma s  tradičním 
soupeřem – mirotickým céčkem, které poprvé 
porazilo. Čtyřmi body se  blýskl nestárnoucí Jarda 
Janeček, který bojuje vždy až do  posledního míčku. 
Škoda jen, že to byl jeho jediný start za družstvo.

Nejdéle soutěžila naše mládež. Turnaje těchto 
kategorií se  protáhly až do  června. Nejvíce turnajů 

Turnaj mladšího žactva (U13) v Miroticích

Sport v obci
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se  i některých celostátních turnajů. 21. dubna vyhrál 
na  turnaji v  Českých Budějovicích útěchu, a  tím 
se  právě zařadil na 10.  místo v  kraji. Turnaj TOP 
10  se  hrál v  Táboře, Augustin byl namotivovaný, 
snažil se  hrát moderní pinčes, ale na  své soupeře 
většinou nevyzrál. V  posledním zápase v  boji 
o  8.  místo prohrál velmi těsně s  domácím hráčem 
Lososem 2:3 a skončil celkově devátý.

V  konečných krajských žebříčcích mládeže 
se  kovářovští hráči a  hráčky umístili následovně: 
dorostenci (U19): 9. Augustin Riant, 31. Václav Slaba; 
starší žáci (U15): 11. Václav Slaba, 50. Pavel Čapek; 
starší žákyně (U15): 17. Nikola Dvořáková; mladší 
žáci (U13): 39. Jan Škoch; mladší žákyně (U13): 15. 
Nikola Dvořáková, 17. Marie Škochová; nejmladší 
žáci (U11): 11. Jan Škoch, 21. Dominik Bučko; 
nejmladší žákyně (U11): 5. Marie Škochová, 9. Monika 
Podlahová, 14. Aneta Válová.

V  sobotu 22.  června proběhla v  Kostelci nad 
Vltavou výroční členská schůze. Do  čela klubu byl 
opětovně zvolen František Špeta jako předseda. Dále 
Bára Riazanova jako hospodářka, Miroslav Barda, 
Jaroslav Janeček a  Hynek Králíček jsou na  další 
dvouleté volební období členové výboru a  Jiří 
Mošanský, Pavel Janeček a  Vojtěch Poslušný 
v kontrolní komisi.

V  září oslaví TTC Kovářov 55.  výročí svého 
založení. V  sobotu 14.  září pořádáme turnaj pro 
neregistrované hráče. Zúčastnit se  může každý bez 
ohledu na věk. Těším se, že znovu například potkám 
naše bývalé hráče a hráčky, kteří si mohou ověřit, co 
ve  své hře ještě nezapomněli. V neděli 15. září bude 
uspořádaný turnaj pro registrované hráče. 
Je připraveno občerstvení i věcné ceny.

František Špeta, předsedaZahořanský pochod

Zahořanský pochod 
Lukášovi Pešičkovi se  za pomoci zahořanských 

dobrovolníků podařilo 6.  dubna zorganizovat „Jarní 
pochod kolem Záhořan“. IV. ročník pochodu začínal 
a  končil v  hasičské klubovně Na  kovárně v  KD 
Zahořany a délka trasy měřila 15 km. Tento ročník měl 
vel ice hojnou účast , dorazilo krásných 130 
pochodníků. Organizátor pochodu velice děkuje 
za účast a těší se na další ročník pochodu.

Lukáš Pešička

⚽Fotbalový oddíl TJ ZD 
Kovářov, z.s. ⚽  

O d p ř í š t í s e z ó n y 
se  v  Kovářově nebude již 
kopat I.A  třída v  kategorii 
mužů a  dorostu. Fotbal 
v Kovářově nekončí a  běží 
dále. Jedna etapa končí tak, 
aby mohla ta další, nová 
začít.
Po kvalitní zimní přípravě 
muži „A“ vstoupili úspěšně 
do  jarního záchranářského 
boje a  vykřesali tak naději, 
že i  přes velkou bodovou 
ztrátu by se mohla nedobře 

zahájená sezóna ještě zachránit. Bohužel vinou zranění 
a  absencí některých klíčových hráčů se  dobře rozjetá 
mašina zadrhla. V  závěru jarní části, kdy už šlo 
opravdu do tuhého a bylo potřeba plně bodovat, se od 
našich hráčů odvrátila i fotbalová štěstěna. Hráči a celý 
realizační tým si za jarní část zaslouží uznání, a i když 
jsme se  umístili na  chvostu tabulky, opouštíme 
I.A  třídu se vztyčenou hlavou. Uvidíme, jaké soupeře 
budeme potkávat na podzim v nové sezóně a soutěži, 
ale určitě se dočkáme více zápasů se známými rivaly 
z  blízkého okolí, které jistě budou pro diváky 
atraktivní a zase s trochu jiným nábojem.

Hodnocení trenéra Filipa Škocha: „Sezóna se  mi 
nehodnotí dobře, jelikož jsme po 5  letech opustili 
I.A třídu. Nepovedl se nám bohužel podzim, kdy jsme 
získali pouhých 5  bodů. V  zimní přestávce jsme 
kvalitně potrénovali, povedlo se  nám přivést Pavla 
Hájka, který našemu mladému týmu hodně pomohl, 
ale i  přes slušný zisk jarních 17  bodů se  nám soutěž 
nepovedlo udržet. Nyní nás čeká I.B třída a budeme ji 
chtít vyhrát, i  když samozřejmě víme, že to lehké 
nebude. Závěrem bych chtěl poděkovat všem, co 
pomáhají kovářovskému fotbalu, ať už finančně nebo 
jiným způsobem.“

Společné foto z výroční členské schůze

Sport v obci
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Dorostu se  po slibně rozehrané podzimní části 
nepodařilo na  jaře navázat, ale zato hráči vypomáhali 
v  obou soutěžích mužů. Vzhledem k  odchodu hráčů 
ročníku 2005 do kategorie mužů a nedostatku mladších 
hráčů se od příští sezóny v kategorii dorostu Kovářov 
již neobjeví. Děkujeme všem hráčům a  vedoucím 
dorostu za krásné tři roky a věříme, že budou i nadále 
působit v kovářovské kopané.

Končící dorost TJ ZD Kovářov

Mladší přípravka TJ ZD Kovářov se  velice rychle 
rozkoukala v okresním přeboru Písecka a podařilo se  jí 
vyhrát hned několik domácích utkání. Gratulujeme 
a těšíme se na další fotbalovou radost!

Mladší přípravka po posledním, vítězném utkání
Nejmladší hráči mini přípravky (ročníky 2017 

a mladší) se  zúčastnili turnajů pořádaných OFS Písek, 
kde se seznamují s cizím prostředím a protihráči. Tyto 
turnaje se  nehrají na  výsledky, ale jsou dobrým 
odrazovým můstkem do  fotbalového světa. Přejme 
našim nadějím, ať je fotbal i nadále baví!

Mini přípravka na turnaji v Oslově
Přijměte prosím pozvánku na Memoriál Vládi Fořta 

a  Tomáš Měcháčka, který se  uskuteční v  sobotu 
10.srpna na  kovářovských hůrkách – přesný program 
bude upřesněn.

Jménem TJ ZD Kovářov děkujeme všem našim 
trenérům, hlavně trenérům mládeže a správcům hřiště 
za jejich neuvěřitelnou práci pro oddíl. Dále také našim 
fanouškům a  sponzorům za  jejich podporu. Vážíme si 
všeho a děkujeme!

Tomáš Janeček

Muži „A“ po prvním jarním vítězném utkání v Mladé Vožici

Sport v obci
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Fejeton 
Svatby dnes nefrčí, mladí spolu žijí bez manželského 

svazku zcela volně a nikdo se tomu již nediví. Za našich 
mladých let, tedy v pravěku, bydlel mladý muž se svou 
dívkou ve  společné domácnosti zcela výjimečně bez 
manželského svazku. Pokud se  to stalo, zvláště 
na  vesnici, stal se  tento pár středem zájmu a  někdy 
i  pomluv a  drbů. Naši mladí řeknou:“To byla tenkrát 
doba“! Dnes se vlastně nestane, že by se musela dívka 
vdávat, protože se  dostala do  „požehnaného“ stavu. 
Před 40  lety by se  dívka stala středem pozornosti, 
pokud čekala dítě a byla neprovdána. Proto se mnoho 
dívek vdávalo překotně, neboť“musela“. Bylo to často 
po  krátké známosti, někdy i  po  jedné noci. Kupodivu 
spousta těchto manželství vydržela desítky let 
a mnohdy až do  smrti. Dnes je jiná doba, dívky jsou 
poučené, mladí muži také, na  internetových stránkách 
se každý dočte co činiti či nečiniti v sexuální oblasti. Asi 
na  tom těžko někdo něco změní. Ale přesto je mi 
dnešních děvčat trochu líto. Maminka jde do  školky 
a nebo do školy, vede své opečovávané dítě a to má jiné 
příjmení. Většinou po otci.“Proč si tě nevezme, aby děti 
měly jméno jako matka a  otec“? ptám se. "Nechce“, 
odpoví maminka.“Ptala jsi se“? “Neptala“,odpoví 
maminka. Nechci na něj naléhat“, dodá. Těm mladým 
maminkám jistě vadí, že nejsou vdané. Většina dívek 
se  těší na  svatbu. Chlapi asi ne. Je to nezralost, nebo 
lhostejnost, bezohlednost, nezodpovědnost? Dovolím si 
z  pozice stařešiny udělit radu a  zastávám se  i  těch  
děvčat. Chlapi, berte si je, ať máte stejné příjmení! Vaše 
partnerky vám budou vděčné, vaše rodiny budou 
soudržnější, čitelnější, instituce – školka a škola -budou 
mít jednoduší práci. Doktor nebude mít zmatek 
v  předchorobí, v  takzvané anamneze. Obdivuji svou 
manželku, jaký má v dětech přehled. Většinou ví kdo je 
matka a  kdo je otec. Pro mě je to velmi neprůhledné. 
Stejné příjmení , to je něco jiného. A svatba je krásná, ať 
je na úřadě či v kostele, se dvěma svědky či se stovkou 
hostů. Manželé mají většinou pěknou vzpomínku a mají 
si o  čem vyprávět. Rodiče bývají také rádi. Svatba 
přináší do  společnosti řád a  pořádek. A  fungující 
společnost všichni chceme a potřebujeme.

Kajak

Tisková zpráva – Oběžná dráha 
2024 výjimečná a kvalitní 

V pátek 31. května se v Domu kultury v Milevsku 
uskutečnil 9. ročník pěvecké soutěže Oběžná dráha.

Ve finále, které moderoval Milan Džuba, 
se představilo celkem 14 zpěváků ve věku od 11  ti do 
24  let. Přijeli z  různých koutů naší republiky, Brna, 
Plzně, Prahy, Jihlavy a  dalších měst. Pěvecké výkony 
jednotlivých zpěváků, jež prošli hustým sítem 
dvoukolového castingu a  absolvovali pěveckou 
přípravu ve  studiu Lavadero, byly na  vysoké úrovni. 

Jak svůj úkol dokonale zvládli, přijela hodnotit porota 
ve složení Miloš Novotný, muzikant, zpěvák, frontman 
skupin Wait a  Celebration, Radka Pavlovčinová, 
herečka, zpěvačka Ewy Farné, Karel Havlíček, světový 
skladatel, autor hudby k  filmu Batman a  Viktorie 
Tandlerová, muzikálová herečka hudebního divadla 
Karlín. Všichni čtyři se  role porotců ujali skvěle 
a  vybrali na  pomyslné stupně vítězů opravdu ty 
nejlepší. Zvítězila Ellen Pospíšilová z  Říčan, 16  let, 
druhé místo obsadila Dáša Třetinová z Kladna, 17  let, 
a třetí místo získala Markéta Suková z Velkého Šenova, 
17  let. Cenu za  nejlepší outfit si odnesla Isabela 
Skramuská, teprve patnáctiletá zpěvačka z  obce 
Stehelčeves.

Finálový program byl obohacen o hudební produkce 
nové tváře současné popmusic Martina Štěpánka 
s  kapelou, Miloše Novotného, účinkujícího porotce 
a  taneční choreografie NRG crew. Fantastický zvuk 
a  světelnou show dodala společnost Martina Drába. 
Oficiálním pořadatelem 9.  ročníku pěvecké soutěže 
Oběžná dráha pro rok 2024 byla Místní akční skupina 
Střední Povltaví z.s. Záštitu nad realizací projektu přejal 
náměstek hejtmana Jihočeského kraje pan Pavel Hroch. 
Soutěž byla financována z  projektů Pěvecká soutěž 
v  rámci projektu Oběžná dráha a Galavečer koncertů 
mladých zpěváků, na  které byla získána dotace 
z  Jihočeského kraje. Další finanční podpora přišla 
z  města Milevska, městysu Sepekov, Bernartic s.r.o., 
obce Chyšky a  obce Kovářov. Partnery soutěže byly 
Dům kultury Milevsko, Svazek obcí Milevska, 
VV&J  s.r.o., Milnet.cz a Kytary.cz. O dramaturgii, režii 
a  scénář se  postaral Jaromír Kašpar a  jeho hudební 
studio Lavadero.

Ostatní



www.kovarov.cz 
FB Obec Kovářov 32

Tel.: +420 382 594 218
obec@kovarov.cz

Projekt Místní akční plány rozvoje 
vzdělávání ORP Milevsko 

Místní akční skupina Střední Povltaví zahájila od 
1. 1. 2024 projekt Místní akční plány rozvoje vzdělávání 
ORP Milevsko IV (CZ.02.02.XX/00/23_017/0008477), 
který bude realizován do 31.  12.  2025 v  celkové výši 
alokace cca 4.895.000, – Kč.

Projekt MAP IV navazuje na  tři předchozí projekty 
MAP realizované na území ORP Milevsko. Podporuje 
udržení místního partnerství a  spolupráci v  oblasti 
plánování rozvoje vzdělávání dětí a  žáků. V  rámci 
projektu pokračuje činnost organizační struktury a  je 
aktualizována dokumentace, jejíž součástí jsou i  nové 
akční plány. Jsou realizovány aktivity vedoucí 
k dalšímu zvyšování kvality vzdělávání. Dále probíhá 
vnitřní hodnocení projektu prostřednictvím 
evaluačních aktivit.

Realizací projektu jsou řešeny aktuální potřeby 
ve vzdělávání dětí a žáků v území ORP Milevsko, které 
vyplynuly z  analýz zpracovaných v  předchozích 
projektech MAP. V akčních plánech na roky 2024 a 2025 

jsou stanoveny konkrétní záměry pro naplnění těchto 
potřeb.

Cílem projektu je prohloubení spolupráce a zapojení 
relevantních aktérů z  území do  procesu plánování 
a  aktualizace místního akčního plánu rozvoje 
vzdělávání, zkvalitnění vzdělávání v  mateřských 
a  základních školách v  daném území v  reakci 
na  problémy a  potřeby tohoto území a  zhodnocení 
dopadu projektem realizovaných aktivit na  všechny 
relevantní cílové skupiny. Cílovými skupinami projektu 
jsou děti z  MŠ a  žáci ZŠ, ostatní aktéři v  oblasti 
vzdělávání, pedagogičtí a  nepedagogičtí pracovníci, 
rodiče dětí a žáků a také široká veřejnost.

Klíčové aktivity jsou celkem čtyři: Aktivita 1 – 
Řízení projektu, Aktivita 2 – Vnitřní hodnocení 
projektu, Aktivita 3 – Rozvoj a  aktualizace MAP 
a  Aktivita 4 – Implementace akčních plánů. Třetí 
aktivita zahrnuje řídící výbor a  organizační strukturu 
MAP, zpracování komunikačního plánu a  realizaci 
konzultačního procesu, pracovní skupinu pro 
financování, pracovní skupinu pro podporu moderních 
didaktických forem vedoucích k  rozvoji klíčových 
kompetencí, pracovní skupinu pro rovné příležitosti, 
pracovní skupinu pro další témata (školní družiny), 
podporu škol v  plánování, místní akční plánování, 
spolupráci s  projektem Implementace dlouhodobých 
záměrů/krajem a  spolupráci s  Individuálním 
projektem systémovým.

Ostatní
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5. 7. 2024 Letní kino u šachty - Trhák

19. 7. 2024 Letní kino u šachty - Aristokratka ve Varu

20. 7. 2024 Dětský den Vladyčín

27. 7. 2024 Letní zábava Předbořice - hraje All right band

3. 8. 2024 Memoriál Vládi Fořta a Tomáše Měcháčka

8. - 11. 8. 2024 Hostínské divadelní léto

30. 8. 2024 Letní kino u Šachty - Kocour v botách: Poslední přání

31. 8. 2024 Loučení s létem na kovářovské návsi

12. - 15. 9. 2024 Zájezd do termálů

14. 9. 2024
TTC Kovářov – Oslavy 55. Výročí založení klubu, Turnaj ve stolním tenise 
pro veřejnost

17. 9. 2024 Senior klub Kovařík – výlet do Památníku Karla Čapka

25. 9. 2024 Senior Klub Kovařík – Přednáška – jak se vyznat v mediálním chaosu

28. 9. 2024 7. ročník Sousedského setkání neboli JÍDLOBRANÍ

Plánované akce na léto

Letní kino U šachty 
Vážení spoluobčané a  milovníci letních kin 

a  pikniků, rád bych vás opět po  roce pozval 
do kovářovského letního kina U šachty, které zahájí již 
6. sezonu.

Pro letošní léto jsme pro vás připravili 3 promítací 
večery (viz program), u  kterých nebude chybět 
kvalitní film, krásný prostor přírodního amfiteátru 
před halou na Lipníku a kiosek rodiny Venclových.

Myslím, že zhlédnutí filmu na  velkoplošné 
projekci ve  spojení s  příjemným piknikem je letní 
idylka. Otevřené brány letního kina jsou již 
od  pozdního odpoledne a  promítat se  začíná 
po západu slunce. Budeme věřit, že k nám bude letos 
přívětivější počasí a vy si k nám najdete cestu.

5.7.2024 – Trhák 
(1980) Legendární československá hudební 

komedie o  natáčení celovečerního filmu o  životě 
prostého vesničana. Scénář napsali Ladislav Smoljak 
a Zdeněk Svěrák, kteří ve filmu použili svůj svérázný 
humor známý z  divadla Járy Cimrmana doplněný 
o krásné písničky. Film podtrhuje i hvězdné obsazení, 
režisér Zdeněk Podskalský obsadil např. Hanu 
Zagorovou, Josefa Abrháma, Waldemara Matušku, 
Juraje Kukuru, Petra Čepka, Jiřího Korna, Jiřího 
Schelingera a další.

19.7.2024 – Aristokratka ve varu  
(2024) Sn ímek Ar is tokratka ve  varu je 

koprodukční rodinná komedie režiséra Jiřího 
Vejdělka, který je i  autorem scénáře. Jedná 
se  o  pokračování úspěšného prvního dílu Poslední 
aristokratka. Jde o  adaptaci části stejnojmenné 
humoristické knihy od Evžena Bočka.

V  hlavních rolích: Hynek Čermák, Tatiana 
Dyková, Eliška Balzerová, Pavel Liška a další

30.8.2024 – Kocour v botách: Poslední 
přání  

(2022) Americká animovaná komedie. Kocour 
v botách zjišťuje, že jeho vášeň pro dobrodružství si 
vybrala svou daň – spálil osm ze svých devíti životů. 
Kocour se  vydává na  výpravnou cestu, aby našel 
bájné Poslední přání a obnovil svých devět životů.
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7. ročník Sousedského setkání neboli 
JÍDLOBRANÍ!  

Těšíme se  na vás v  sobotu 28.  09.  2024 od 
11:00  hod. na  kovářovské návsi. Opět budete moci 
ochutnat rozmanité pokrmy, pobavit se  se sousedy 
a  od 15:00  hod. si můžete zatančit s  kapelou 
KAZACH.

Uvítáme i další kuchtíky, pokud byste chtěl někdo 
zažít atmosféru z  druhé strany stánku, neváhejte 
se ozvat na email jidlobrani@seznam.cz

Těšíme se na vás
Monika Hrochová a Aneta Gillová

Seniorské setkání č. 7 Památník 
Karla Čapka – Strž ve Staré Huti 

V rámci Klubu Kovařík se 17. září uskuteční výlet 
do  Památníku Karla Čapka. Čas prohlídky je 
plánován na 11:00  hod. Prosíme zájemce, aby 
se nahlásili co nejdříve z důvodu plánování dopravy, 
apod. Ideální termín pro nahlášení účasti je do konce 
července, a  to buď v Obecní knihovně Kovářov nebo 
u paní Sylvie Šindelářové, Dis., tel.: 774 237 701. Počet 
míst je omezen na maximálně 20 účastníků.

Plánované akce na léto
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Inzerce

Nabízím léčitelské MASÁŽE 
a poradenství 

Přijedu za Vámi!
Objednání po telefonu: 774 237 701

Sylvie Šindelářová
Těším se na Vás!

Více informací: Centrum Života Tábor – lektoři 
– zde najdete mé jméno, pod tím soupis praxe

Další služby:  
Léčení nemocí přírodní přirozenou cestou – 

Celostní medicína – konzultace
Pro studenty – podpora sebevědomí a talentů, 

řešení potíží
Péče o seniory a nemocné - jako ODLEHČENÍ

více informací na telefonu: 774 237 701
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